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Za Krtečkem 
a Česílkem 
na Dobříš  29

Spisovatelka 
ze Záhrabské: 
Dopátrala jsem 
se k silným 
příběhům  10
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DOPŘEJTE VAŠEMU 
KOLU KVALITNÍ

POSEZÓNNÍ SERVIS.
Mníšek pod Brdy     www.bikepuzzle.cz

Knihkupectví LeAmos, nám. Krále Jiřího z Poděbrad 48, Řevnice

 604 127 824    knihkupectvirevnice@gmail.com
 leamosknihy w w w.knihyrevnice.cz

KNIHKUPECTVÍ
Přijďte si vybrat ze široké 
předvánoční nabídky.
Najděte ten pravý dárek a potěšte své blízké.
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Zdarma

35 let 
demokracie. 
Jak sametová 
revoluce 
změnila naše 
životy 6

JA K  BÝ T  Z D R AVÁ ,  K R Á S N Á  A  T R E N DY ?  Čtěte na str.  18
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PODZIMNÍ 
ČTYŘCHODOVÁ

VEČEŘE

pátek 22. 11. 18:00

Těšíme se na Vás v naší restauraci.

Rezervace: 702 234 952

www.restauracecorso.cz
náměstí Krále Jiřího z Poděbrad 2, Řevnice

Dřevěné terasy,
fasády, pergoly
zakázková výroba

David Pazdera
604 784 759
info@hotovo20.com
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V mateřské škole 
mají přírodní 
zahradu
Zahrada v  přírodním stylu Ma-
teřské školy Všeradice je zdárně 
dokončena. Projekt spolufinan-
coval Státní fond životního pro-
středí České republiky.

Nová přírodní učebna ve stylu 
klimatické zahrady je nyní nedíl-
nou součástí školky a její výuky, 
což bylo cílem projektu. Během 
uplynulého roku byla upravena 
stávající výsadba a vznikla nová. 
Celkové náklady dosáhly nece-
lých 750 tisíc korun. 

Přírodní zahrada slouží pro 
environmentální výchovu, díky 
ní MŠ rozšíří nabídku aktivit 
a podnítí zájem dětí o přírodu.

Oblečení pro lidi bez domova 

Dvě sbírky oblečení se v listopadu usku-
teční v  Černošicích. První, týkající se 
zimního oděvu, pořádá sbor bratrské 
církve u  Tesca na  Vráži v  neděli 10. 11. 
od 11 do 12 a od 14 do 18 hodin.

Vše poputuje klientům neziskové orga-
nizace Naděje. V Praze pomáhá lidem bez 
domova navštěvujícím nízkoprahové den-
ní centrum U  Bulhara. Denně se tam za-
staví více než 200 bezdomovců. „Oceníme 
zimní bundy, boty, tepláky a  džíny, svetry 
a  mikiny, rukavice, spacáky a  další,“ vy-
jmenovala za pořadatele Petra Svobodová. 

Koncem listopadu, konkrétně 29. 
a  30.  11., se koná tradiční sbírka pro 

občanské sdružení Diakonie Broumov, 
neziskovou organizaci poskytující po-
třebným sociální služby, azylové uby-
tování i pracovní příležitosti. V pátek 
mezi 15. a 18. hodinou a v sobotu od 9 
do 12 můžete do areálu hasičské zbroj-
nice SDH Mokropsy přinést oblečení, 
lůžkoviny, ručníky, látky, domácí po-
třeby a další. „Přestože se jedná o dary 
pro charitu, nebo spíše právě proto, 
žádáme, abyste darovali pouze zacho-
valé věci, které mohou někomu dalšímu 
dobře sloužit,“ připomněla černošická 
radní pro sociální oblast Milena Paří-
ková.

Podzimní obce 
rozsvítí lampiony
Do  potemnělých černošických ulic se 
můžete s  oblíbenými lampiony vydat 
hned dvakrát. V neděli 10. listopadu or-
ganizuje Rodinné centrum Mraveniště 
světelný průvod. Začne se v  16:30 před 
komunitním centrem MaNa. Na  místě 
budou připraveny teplé nápoje a  svato-
martinské rohlíčky. 

O den později pořádá Masopustní spo-
lek svatomartinský lampionový průvod. 
Start je v  17:30 od  kapličky sv. Václava 
v  Mokropsech. Akce je ideální přede-
vším pro rodiny s dětmi.

Ve Lhotce se to opět 
více zazelená
Po loňské úspěšné výsadbě v aleji u ces-
ty na  vlak ze Lhotky do  Bělče pokročí 
na sousedském setkání v sobotu 9. listo-
padu v sázení stromů a mulčování kolem 
již vysazených. Sraz účastníků je v 9 ho-
din na křižovatce cest do Zadní Třebaně 
a Bělče.

Občerstvení zajištěno, dobrovolníci si 
s sebou musí vzít vlastní lopatu, rukavi-
ce a pracovní oblečení. Podpořit sázející 
je možné i donesením něčeho dobrého či 
teplého na zahřátí. Akci podporuje gran-
tový program České spořitelny Dokáže-
me víc ve spolupráci s Nadací Via.

Podzimní naháňky divokých prasat 
chystají myslivci okolních sdružení. Bu-
dou se konat v listopadu i prosinci.

Hlásná Třebaň komunikuje se všemi 
mysliveckými spolky, které mají na sta-
rost honitby v  okolí Hlásné Třebaně 
a Rovin. Zatím nejsou jisté všechny ter-
míny. Tyto už ano:
16. 11. v části honitby Mokrý vrch, Velká 
hora (okolí Malé Ameriky);

30. 11. v části honitby Haknovec, Bučina, 
Kněží hora (les mezi Karlštejnem a Mo-
řinou);
14. 12. v části honitby Haknová, Třebaň-
ská stráň, Plešivec (les mezi Hlásnou 
Třebaní a Karlštejnem).

Už na  třech místech v  Řevnicích musí 
řidiči pro zaparkování svého vozu po-
užít parkovací hodiny. Další parkoviště 
s  parkovacím kotoučem přibylo v  září 
před prodejnou Penny. Své auto zde mů-
žete nechat 60 minut.

Bez označení času příjezdu se řidič do-
pouští přestupku a může dostat pokutu 
až dva tisíce korun.

Parkovací hodiny musí řidič respek-
tovat také na náměstí Krále Jiřího z Po-
děbrad a  u  prodejny COOP. Jeho horní 
část město v  současnosti rekonstruuje. 
Pracovníci Technických služeb společ-
ně se specializovanou firmou pokládají 
dlažbu, nad parkovacími místy vznikne 
i nový chodník vedoucí k poště. Hotovo 
by mělo být přibližně v půlce října.

U prodejny bez hodin nezaparkujete

Pozor na lov prasat

Foto Shutterstock.com
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Je tu vyhlášení atleta 
roku ASK Dipoli

Sportovci ukončili atletickou sezonu 
a přichází vyhodnocení celého roku. Pro 
atlety ASK Dipoli to byly nejúspěšnější 
měsíce v historii klubu. Na slavnostním 
večeru se tradičně dozvíte jméno atleta 
a  atletky za  rok 2024 a  také nejlepšího 
žáka a  žákyně. Vyhlášeni budou i  nej-
úspěšnější bodovači družstev, nejlepší 
štafety a dojde rovněž na speciální podě-
kování klubu. Večerem provede moderá-
tor, připraven je bohatý doprovodný pro-
gram. „Všichni jste srdečně zváni, přijďte 
podpořit sportovce na  výjimečnou akci 
s  rautem, proseccem, kapelou, tombolou 
a se spoustou zábavy,“ zvou organizátoři. 

Úřad v Hlásné 
přijímá eDoklady
Na  Obecním úřadě 
Hlásná Třebaň nově 
uspějete i s eDoklady, 
to znamená, že svoji 
totožnost prokážete 
aplikací obsahující 
v zabezpečené formě 
občanský průkaz. Nemusíte tak s sebou 
nosit známou plastovou kartičku. „Je to 
drobnost, ale máme radost, že i náš malý 
úřad funguje s nástroji 21. století,“ sdělil 
starosta obce Tomáš Snopek.

Odhalila to aktuální demografická stu-
die, jež je aktualizací té z  roku 2017. 
Podle ní k  31. 12. 2014 žilo na  území 
obce Lety 1 430 obyvatel, k 31. 12. 2023 
již 1  632 obyvatel. Znamená to nárůst 
o 14 % za 10 let (což odpovídá průměrné-
mu růstu obcí v regionu). Jde o data z ofi-
ciální evidence obyvatelstva, tedy bez 
osob žijících v obci bez přihlášení k  tr-
valému pobytu. Těch by dle odborného 
odhadu vzhledem k  počtu bytů, rodin-
ných a  rekreačních objektů mohlo být 
kolem 900. Samostatnou kategorii tvoří 
cizinci, je jich tu 92. 

Věková kategorie 0 až 14 let má v Le-
tech nejvyšší podíl v rámci sledovaných 
územních celků (23 %). Podíl obyvatel-
stva od  15 do  64 let je naopak nejnižší 
(61  %). Tato skutečnost přirozeně kore-
sponduje i  s  dalšími demografickými 

ukazateli, například s  nízkým počtem 
ekonomicky aktivního obyvatelstva 
apod. Starší 65 let zde činí pouhých 16 %.

Cílem studie je podchytit tendence 
území a odhadnout vývoj počtu obyva-
tel na následujících deset let a ním sou-
visejících možností předškolního a  zá-
kladního vzdělávání. 

V  polovině října začala realizace pro-
jektu fotovoltaické elektrárny na střeše 
1.  stupně školy ve  Všenorech. Stojí 1,4 

milionu korun bez DPH, přičemž většinu 
nákladů pokryje dotace.

Elektrárna má mít výkon 43,50 kWp 
s akumulátorovým úložištěm o kapacitě 
40,30 kWh a primárně bude určena pro 
první stupeň školy. „Přebytky výkonu 
chceme sdílet i do jiných obecních budov, 
veřejného osvětlení, případně do  objektů 
a  domů v  rámci energetického společen-
ství, které bychom rádi založili. Připravu-
jeme další projekty na FVE a úspory ener-
gií,“ sdělil starosta obce Roman Štěrba.

V Litni začala na konci října rekonstruk-
ce chodníků. V  procesu jsou ulice Ná-
dražní a  Dlouhá. „Pracujeme na  dotaci 
(také z evropských peněz) na tyto investič-
ní akce,“ sdělil starosta Tomáš Jurajda. 
Městys požádal o finanční příspěvek Ev-
ropskou unii.

Práce na  nových chodnících a  veřej-
ném osvětlení probíhají v Litni již něko-
lik let. Světla v Nádražní slouží od roku 
2022, osvětlení a chodník v Dlouhé ulici 
od  podzimu 2023. Dokončena byla dů-
ležitá část chodníku a konečně zajistila 
bezpečný průchod občanů. 

Kromě hřiště se novotou 
chlubí i restaurace
Za  sokolovnou v  Černošicích nedávno 
vzniklo nové veřejné hřiště. Návrh a po-
zemek poskytl TJ Sokol Černošice, město 
zaplatilo realizaci. A výrazně prokoukla 
i  oblíbená restaurace Stadion hned ve-
dle sportoviště. Prošla celkovou rekon-
strukcí a  nyní ji zdobí vkusný interiér. 
Vylepšování centrální lokality ve městě 
není u konce, diskuse dále probíhá. 

Lety už nejsou malou obcí

Obec dává na střechu školy fotovoltaiku

Úspěšně pokračují s opravami chodníků

Foto Petra Stehlíková

Foto archiv obce

29 | 11 | 2024 | 20 hod.

APOLLON QUARTET
Barokní refektář Dominikánského kláštera svatého Jiljí
Jilská 5, 110 00 Praha 1 – Staré Město

1 | 12 | 2024 | 20 hod.

TERNE ČHAVE 
Club Kino, Fügnerova 263, 252 28 Černošice

4 | 12 | 2024 | 20 hod.
»70« IVAN HLAS TRIO 
Club Kino, Fügnerova 263, 252 28 Černošice

7 | 12 | 2024 | 20 hod.

POCTA ZUZANĚ NAVAROVÉ
J. H. MÁRIO BIHÁRI – akordeon, zpěv
Club Kino, Fügnerova 263, 252 28 Černošice

11 | 12 | 2024 | 20 hod. 
»70« IVO JAHELKA
Club Kino, Fügnerova 263, 252 28 Černošice

15 | 12 | 2024 | 14 hod. a 18 hod.

VÁNOCE S CHOREOU 
Vánoční představení pro celou rodinu, zvonečky s sebou :)
Divadlo ABC, Vodičkova 28, Praha 1

18 a 19 | 12 | 2024 | 20 hod.

KAREL PLÍHAL
Club Kino, Fügnerova 263, 252 28 Černošice

29. 11. – 19. 12. 2024

18. ročník
hudebního 
festivalu

www.zimohrani.cz
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Servis
počítačů 

+ Rychlý internet
+ Inteligentní zvonky

Váš dobrý soused

DOBNET, z. s., Palackého 27, Dobřichovice   277 001 111   dobnet.cz  | dobnet.cz

Na optice 
   až 2 Gbps

Nenechte se 
rozesmutnit 
podzimem

Nové zákazníky DOBNETu  
připojujeme do 48 hodin.
Volejte 277 001 111
Pište na info@dobnet.cz

Užijte si podzimních 
večerů u svižně 
běžících her, 
nezasekávajících 
videí a dynamických 
seriálů. Rozleťte se 
do míst, kam jste to 
v létě nestihli.

www.dobnet.cz/bytovky

Jste naším zákazníkem? 
Gratulujeme. Rychlost jsme 
vám zvýšili automaticky.

Tarif Rychlost/zrychlení Cena/zdražení

Želva  20/20
  50/50

2,5×
290 Kč 
+0 Kč

Zajíc  80/80
  150/150

1,9×
390 Kč 
+0 Kč

Puma  100/100
  350/350

3,5×
490 Kč 
+0 Kč

Sokol  150/150
  500/500

3,3×
590 Kč 
+0 Kč

Váš dobrý soused

CETIN svou optickou infrastrukturu ne-
půjčuje jenom velkým klukům, ale i  lo-
kálním poskytovatelům. Právě oni vám 
mohou nabídnout lepší péči než operáto-
ři se statisíci zákazníků.

Optiku má každý stejnou. 
Chtějte komplexní službu
Internet šířený optickým vláknem fun-
guje podobně jako elektřina nebo plyn. 
Rychlost i stabilita připojení jsou stejné. 
Co se liší, je úroveň péče, dojde-li k tech-
nickým potížím. Získáte s  přípojkou 
technika, který má kancelář za  rohem, 
nebo servisní linku, na níž budete desít-
ky minut poslouchat Mozarta? Při výbě-
ru poskytovatele se proto ptejte: „Co pro 
mě, operátore, uděláš, když mi internet 
klekne?“

A nejde jen o vlastní internet. Abyste 
se mohli nerušeně bavit nebo pracovat, 
musí šlapat i váš počítač, notebook a do-
mácí síť. S  nefungujícím diskem nebo 

routerem vám velký operátor sotva po-
může. A kde pak rychle hledat nějakého 
IT šikulu? 

Rozdílová ingredience
Recept na  služby DOBNET obsahuje 
jednu ingredienci, na  kterou jsme ob-
zvlášť pyšní – skutečně osobní službu. 
Představte si, že vaše potřeby řeší stále 
stejný technik, který už ví, že jste fanda 
akčních filmů a že vaše wi-fi bojuje s wi-
finou souseda za živým plotem vpravo. 

V  DOBNETu nechápeme poskytnutí 
internetu jako pouhé přivedení signálu, 
ale zajištění provozuschopnosti všeho, 
co s internetem souvisí. Nastavíme vám 
domácí síť tak, aby signál svištěl v obý-
váku i na záchodě, v ložnici či na terase. 
Poradíme s nastavením počítače, zajistí-
me antivirovou kontrolu a  předejdeme 
mnoha průšvihům, k  nimž má IT bez 
dohledu vášnivý sklon. Zprovozníme 
internetovou televizi, připojíme chytré 
zvonky a postaráme se i o další hračky 
vaší chytré domácnosti. 

Proč být jen zákaznické číslo
Optický internet je technologie dostup-
ná všem. Rozdíl je v lidech, kteří za služ-
bou stojí. Vyberte si poskytovatele, který 
vám k rychlému připojení přidá i rych-
lou pomoc. Zkušenosti ukazují, že v  in-
dividuální péči nedokáže anonymní 
korporace konkurovat parťákovi ze sou-
sedství.

Optický internet v Poberouní.
Chtějte víc než rychlost
Také si myslíte, že k optické síti vás připojí jen velký operátor? 
Chyba lávky. Ve Všenorech, v Karlíku i v Letech vás k optice 
připojí také lokální poskytovatel.

Foto Shutterstock.com
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V neděli 17. listopadu si připomínáme události, 
které v roce 1989 přesměrovaly chod českých 
(i slovenských) dějin. Jak je v tehdejší době vnímali 
někteří z nás? Co zažili a kam jsme se my Češi za ty 
více než tři dekády posunuli? 

35 let demokracie. Jak sametová 
revoluce změnila naše životy

Výjimečný den si zaslouží výjimeč-
ný formát článku. Zavzpomínali jsme 
s různými osobnostmi z regionu a zamy-
sleli se nad tím, kam nás ta velká změna 
dovedla.

Místo piva klečel 
na Národní třídě

JAN ŠVÉD, novinář, spoluzakladatel 
Studentských listů

V roce 1989 mi bylo 24 let a studoval jsem 
žurnalistiku. Tehdy byl mlhavý a hodně 
chladný pátek a já pajdal na levou nohu, 
ze které mi v úterý sundali sádru. Nej-
radši bych jel po  škole hned domů, ale 
kamarádi mě trochu ukecali, ať jdeme 
společně na Albertov. „To bude na hodin-
ku, pak vyrazíme na pivo,“ říkali jsme si. 
Co se dělo pak, jak se studentské setkání 

proměnilo v demonstraci proti komuni-
stům, je zbytečné popisovat, o  tom vy-
šlo moře článků. Stejně tak o  pochodu 
na  Národní třídu, kde nás ozbrojenci 
v  kuklách obklíčili a  každému pak na-
mlátili obuškem. I  já dostal, ale to mi 
snad tolik nevadilo na rozdíl od chvilky 
předtím, když jsem stál uprostřed davu 
a někdo křikl: „Klekneme si.“ Všichni šli 
dolů, jen moje vysoká postava stále po-
divně trčela nahoře, protože tu levou 
nohu jsem po sádře ještě neměl rozcvi-
čenou a  nedokázal ji v  koleni ohnout. 
„Sabotére,“ zakřičel někdo za  mnou, 
proto jsem šel přes bolest a silou vůle se 
sklonil…

Žádné pivo se v pátek nekonalo. Víkend 
jsem strávil doma v Letech a chystal se 
na pondělní školu. Co se stalo na Národ-
ní, jsem bral jako epizodu, kterou odnese 
čas. Byl jsem odříznutý od dění v Praze, 

neexistoval žádný internet, sociální sítě 
ani mobily, v televizi všechno zamlčova-
li a  lhali. Až v neděli navečer mi domů 
na  pevnou linku zavolal spolužák Dan 
Hrubý, dnes spisovatel a vydavatel řady 
knih o historii Prahy. „Co blbneš, proč se 
učíš? Škola nebude, připravujeme stávku.“

A  tak jsem v  pondělí vyrazil už s  vě-
domím, že něco velkého se děje. Začala 
okupační stávka školní budovy a  celá 
ta turbulentní doba, kdy nikdo z  nás 
netušil, co se z hodiny na hodinu může 
stát. Jedni byli v klidu, druzí se báli, že 
na  nás pošlou tanky. Hlavním mottem 
nás studentů ale bylo šířit informace, co 
se na  Národní skutečně stalo. Vyjížděli 
jsme proto do  vesniček, dělali setkání 
s lidmi. Třeba i v Letech v hospodě U Kaf-
ků, kde byl tehdy sál plný, jako když 
hrával Orkus. My studenti jsme mluvili 
k daleko starším a navrhovali jim zalo-
žit Občanské fórum, aby pak převzalo ří-
zení obce a vymetlo komunisty. Naštěstí 
právě v Letech se tohle podařilo rychleji 
než třeba v Řevnicích či jinde.

Mile mě překvapuje, jak i  po  těch le-
tech vzpomínka na  17. listopad nemizí. 
Že Prahu každoročně při výročí zaplaví 
celé rodiny, mamky a  tátové vysvětlují 
dětem na Národní, co se tehdy stalo, při-
nesou kytičku, spojí to s podzimní pro-
cházkou, obědem a  třeba i  koncertem. 
Stal se z toho příjemný happening, který 
mladým neokorá a  můžou tuto tradici 
přenášet na další generace.

Kam jsme se my Češi posunuli? 
Uf, těžká otázka. Polovinu toho času 
jsme proletěli rychlíkem, ale teď se dr-
kocáme lokálkou, protože na  trati nás 
stále brzdí všelijaká omezení, nařízení 
a  přehnaná hyperkorektnost. Naštěstí 
to hlavní, svobodu cestovat a vyjádřit se 
k čemukoliv, nám za 35 let nikdo nevzal. 
Fascinuje mě, jak za  tu dobu rozkvetla 
města a  obce v  Poberouní. Třeba v  Le-
tech žije dvaapůlkrát více lidí, vyrost-
ly tu nové čtvrti, obchodní zóna, škola, 
opravili silnice, pečují o  zeleň… Obec 
přitom neztratila své tradiční znaky, 
jako jsou náves s  kapličkou, hasičárna, 
chuť lidí vyrazit o  víkendu na  fotbal, 
do sokolské sauny nebo do hospody, jen 
místo ke  Kafkům nyní chodíme ke  Ko-
courovi do srubu.

20. listopadu 1989
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Jako v Rakousku se nemáme, 
ale mohlo být hůř

DANIEL HAVLÍK, podnikatel, bývalý 
zastupitel Dobřichovic

V  pátek 17. listopa-
du navečer jsem byl 
nejspíš doma v Dob-
řichovicích. O  udá-
lostech na  Národní 
třídě jsem se dozvě-
děl z Hlasu Ameriky 
či Svobodné Evropy, 
poslouchali jsme 
obojí. Od  pondělí jsme chodili na  Vác-
lavské náměstí. Prvním pocitem, který 
ve mně zůstal celých 35 let, byla „obava“, 
rozhlížení se první den po  dolní části 
Václavského náměstí, odkud vyběhnou 
těžkooděnci a rozeženou nás. Atmosféra 
se ale každým dnem proměňovala, a tak 
druhý utkvělý pocit, radostný, je po pár 
dnech z horní části Václavského náměs-
tí: „Konečně se režim změní, do pěti let to 
u nás bude jako v Rakousku.“

Uplynulo sedmkrát pět let a jako v Ra-
kousku to u nás není. Ale posunuli jsme 
se úžasně. Životní úroveň je nesrovna-
telně vyšší, než byla před rokem 1989, 
životní prostředí je čistší, průměrný 
věk se prodloužil, obchody jsou plné 
zboží, volně cestujeme bez výjezdních 
doložek a  devizových příslibů… Jak 
může někdo říct, že to bylo za komuni-
smu lepší? To už si nepamatuje fronty 
na banány a toaletní papír, nikoliv na-
kupování, ale shánění podpultového 
masa, televizí, ledniček, praček. O  po-
řadnících na  škodovku, udavačích, 
uličních výborech ani nemluvě. A  co 
političtí vězni, zakázaní zpěváci, spi-
sovatelé, filmy v  trezorech, všude pří-
tomná cenzura či alespoň autocenzura. 
Poslouchání západního rozhlasu bylo 

trestné. Dnešní svobodu všichni pova-
žují za  samozřejmou, ale tenkrát ne-
existovala.

Pošilhávání k východu jsem 
nikdy nechápal

RUDOLF HRUŠÍNSKÝ nejml., 
herec (Karlík)

V  listopadu 1989 
jsem točil na  Slo-
vensku a  sedmnác-
tého jsem se vracel 
do Prahy. Přijel jsem 
až večer a  jel jsem 
rovnou do  centra, 
protože jsem byl do-
mluvený se známý-
mi, kteří se odpoledne účastnili pochodu 
z Albertova. Ve Spálené ulici jsem nara-
zil na příslušníky VB, kteří už jen hlídali 
průchody na Národní.

Dodnes je 17. listopad pro mne tím 
nejdůležitějším státním svátkem. Všem 
nám změnil život a  vždy budu vděčný 
těm, kteří se o vybojování svobody a nor-

málního života v této zemi, i za cenu věz-
nění a všemožných ústrků, zasadili.

Kam jsme se posunuli?
Naše země se posunula mezi normální, 
západní, civilizované země, kam ne-
zpochybnitelně tisíc let patřila a  patří. 
Nikdy jsem moc nechápal pošilhávání 
k  východu, neboť jen stačí si uvědomit, 
že v italské Veroně jste za kratší dobu jíz-
dy autem než v Tatrách.

Pokud se rozhlédnete kolem sebe, vidíte 
opravená města, městečka a vesnice, po-
malu se vzpamatovávající přírodu a spo-
luobčany, kteří mají možnost studovat 
v  zahraničí, cestovat a  vykonávat práci, 
jakou si vyberou a k níž mají předpokla-
dy. Tedy vše, co tu do roku 1989 nebylo vů-
bec samozřejmé, naopak to bylo nemožné.

Znám lidi, kteří jsou vnitřně svobodní 
i  v  těch nejhorších dobách a  režimech. 
A ti další si prostě jen svou vlastní nesvo-
bodu nesou svým životem, ať jsou kdeko-
liv a  v  jakémkoliv systému nebo zemi 
na světě. Nesvobodu spojenou s věčným 
naříkáním a  obviňováním všech okolo 
za vlastní chyby a zmařené životy.

ODVOZ SUTÍ  
A ODPADŮ 

KONTEJNERY
(3 m³ / 15 m³ / 17 m³)

DOVOZ ZEMINY, 
ŠTĚRKU,

PÍSKU, BETONU
Ekologická likvidace odpadů

včetně poradenství  
a evidence

 608 365 140 
e-mail: cernydaniel@centrum.cz

M

AN
 IN TREE

KÁCENÍ STROMŮ
▸  zdravotní, bezpečnostní 

a redukční řezy
▸ kácení se zachytáváním do lana
▸  spolupráce s arboristou 

certifi kovaným ETW

PÉČE O ZELEŇ
▸ stříhání živých plotů
▸ sekání trávy
▸ řez ovocných stromů 
▸ výsadba nových stromů

MAN IN TREE
T: 739 544 487
David Novák, Svinaře
mit.novak@seznam.cz

 mitnovak

in
zerce

Herrmannova 120
252 30 Řevnice

Objednání:
 607 030 090

Otevírací doba:
Po-Pá: 9:00 – 19:00

So: 9:00 – 16:00
Smluvní partner zdravotních pojišťoven.
PŘIJÍMÁME NOVÉ PACIENTY.

optikarevnice.cz 
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VÝŠKOVÉ
PRÁCE
• mytí oken a žaluzií demineralizovaným systémem
• mytí těžko přístupných míst lanovou technikou
• mytí pomocí tlakové vody WAP
• čištění okapů, revize střech
• instalace protiholubích zábran a další práce

 Bc. Michal Janeček   Svinaře   774 600 774
 turbochimp@email.cz   www.turbochimp.cz

Zlatnictví Zmatlíkovi
Slunečná 1326, 252 28 Černošice (autobusová zastávka Vráž – u transformátoru)

Nabízíme kompletní sortiment ze žlutého a z bílého zlata
• velký výběr snubních prstenů, dětských náušnic
• prsteny a náušnice se všemi druhy kamenů
• řetízky, madonky, náramky atd.
• opravy, čištění, zlacení, rhodiování, výkup zlata
• precizní ruční výroba na zakázku

tel.: 251 641 208 | mobil: 736 710 244
info@zlatnictviaz.cz

www.zlatnictviaz.cz

Otevírací doba
Po: zavřeno | Út: 14–18
St: 9–11 / 14–18
Čt, Pá: 14–18 | So: 9–11:30

in
zerce

Demokracii máme, teď už jen ty 
demokraty

IVAN LÁTAL, fotograf, autor pořadů 
pro děti, učitel (Černošice)

Dost pravidelně jsme 
poslouchali Svobod-
ku, tedy zahraniční 
rozhlas Svobodná 
Evropa, a  Volá Lon-
dýn, BBC. Informace 
se šířily i ústním po-
dáním, od  známých 
mezi herci, výtvar-
níky a studenty. První týden se ještě zce-
la přesně nevědělo, kdy a jaké změny nás 
čekají. Pro rok 1968 bylo důležité vysílání 
rozhlasu. V  listopadu převzala tuto roli 
televize. Zaměstnanci se scházeli v  ga-
rážích přenosových vozů, tam se rodila 
nová TV. Jsem rád, že jsem byl při tom.

Na  předešlých manifestacích se obje-
vovalo heslo Televize lže, jako když Rudé 
právo tiskne. V TV se snažili to napravit 

a  postupně svobodně informovat celý 
národ.

Vzpomínám si na  neopakovatelnou 
atmosféru, lidé spolu diskutovali a  do-
mluvili se napříč generacemi a  profe-
semi. Pomáhali si navzájem, většině 
šlo o  uskutečnění dlouhotrvajícího snu 
a přání. Nedělali to pro peníze, byli plni 
nadšení.

Kam jsme se od té doby posunuli?
Jsem rád, že jsem se té doby dožil, ne 
už tak moji prarodiče. Zažili dvě války 
a čtyřicet let bolševíka. Ale hrdě to sná-
šeli a  měli naději, že zase jednou bude 
líp. My můžeme neomezeně cestovat, 
studovat, konzumovat rozmanitou kul-
turu. Řečeno s TGM před sto lety: Demo-
kracii máme, teď už jen ty demokraty. 

Posunuli jsme se určitě, ale když se ně-
kdy podívám na výsledky voleb, zdá se 
mi, jestli posun není opačným směrem.

Proč jsme (ne)svobodní?
Možná proto, že nedovedeme překročit 
vlastní stíny z minulosti, nejsme dosta-
tečně tolerantní a  empatičtí. Poslední 
dobou se množí naříkači, kteří vzývají 
staré časy. Mají krátkou paměť a tu bych 
jim osvěžil dlouhým zájezdem na  Vý-
chod. Svoboda je křehká věc a  musí se 
o  ni pečovat. Mladým spadla do  klína 
jako samozřejmost a ne vždy si jí váží.

První vlajka vyvěšená na Národní třídě po 17. listopadu

Plakát Televize lže...

Plakát na prezidentskou volbu V. Havla 
v proměnách času

Portrét V. Havla od žáků ZUŠ Černošice



dobnet  11/2024

TÉMA — 9

in
zerce

in
zerce

Doba obrovských, až 
neuvěřitelných paradoxů

ONDŘEJ HEJMA, hudebník, moderátor, 
překladatel (Řevnice)

Demonstraci 17. lis-
topadu jsem absolvo-
val celou, z Vyšehra-
du až na  Národní. 
Pracoval jsem tehdy 
jako pražský kore-
spondent americké 
tiskové agentury AP 
a  byla to moje prá-
ce. O  akci jsme informovali celý svět. 

Škroupovo náměstí v Praze, 10. prosince 1988. Zde se Václav Havel ve společnosti řady 
disidentů poprvé představil veřejnosti. Ondřej Hejma je v bundě s kapucí, vlevo jeho 
tehdejší šéfredaktorka Alison Smale, legenda americké žurnalistiky.  Zdroj: archiv O. Hejmy

S  nostalgií vzpomínám na  to, jak 
jsem byl nejspíš jediný novinář, kte-
rý „nezbaštil“ dezinformaci o  smr-
ti studenta Martina Šmída. Byla to 
doba obrovských, až neuvěřitelných 
paradoxů, ale krásná.

Sedmnáctý listopad změnil naše 
životy. Já nejraději vzpomínám na at-
mosféru pospolitosti, kdy si lidé byli 
blízcí, i  když se neznali. Ta jednota 
byla velmi silná. Něco podobného 
jsem zažil snad jen kolem roku 1968.

• účetnictví a daňová evidence
• mzdové účetnictví a personalistika
• účetní a daňové poradenství
• daňová přiznání
• auditorské služby
• ekonomické poradenství
• zastupování na úřadech

lukkaro s. r. o.
Anežky České 1119, 252 29 Dobřichovice | 739 039 551 | 734 300 274 | hanak@lukkaro.cz | www.ucetnictvi-lukkaro.cz

daně 
a účetnictví

TOP MASO
MASO PŘÍMO Z JATEK

• Kvalitní vyzrálá steaková masa
• Drůbež z české farmy Zelenka
• Velký výběr krušnohorských uzenin
• Moravské „domácí“ paštiky
• Maso z udírny
• Koňské buřty a točený salám
• Dršťková a zabijačková polévka

 n á m ě s t í  J i ř í h o  z  Po d ě b r a d  4 4 ,  Ře v n i c e

Otevírací doba

Pondělí až pátek:
8 – 12   13 – 17:30
Sobota:   8:30 – 12
Tip na rychlý oběd: 
předpřipravená masa 
metodou sous-vide 

Výsledky prvních svobodných voleb v roce 1990, které 
zveřejnil Všenorský zpravodaj.
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 Bc. Jaromír Horáček
 Pražská 375, Dobřichovice

 774 815 744
 info@horacek-catering.cz

www.horacek-catering.cz

Pohoštění formou cateringu  
se zajištěním párty vybavení  

a inventáře na:

firemní akce
(vánoční večírky)

svatby
rodinné oslavy
grilovací akce
(sele, kýta, steaky, býk)

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ 

přijme na pozici:
POKLADNÍ / 

PRODAVAČ(KA)
plný nebo zkrácený úvazek, jednosměnný provoz PO-PÁ 

PRACOVNÍK
SKLADU (EXPEDICE)

plný úvazek, jednosměnný provoz PO-PÁ

všechny pozice mají 1x za 3 týdny
 sobotní směnu 6:30 - 13:00 

Velkoobchod potraviny, drogerie 
ve Velkotržnici Lipence, Praha 5

 608 777 977 po 14. hodině
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Většině lidí chybí srovnání 
s tím, co je opravdová bída 
a nouze

JIŘÍ RŮŽEK, doktor filozofie, bývalý 
český zpravodajec (po roce 1990), 
brigádní generál ve výslužbě, současný 
radní Dobřichovic

Den D připadl na pá-
tek a nebylo žádným 
tajemstvím, že stu-
denti všech vyso-
kých škol svolávají 
shromáždění na  Al-
bertov, aby si při-
pomněli úmrtí Jana 
Opletala a  následný 
nacistický teror za  německé okupace. 
Původně jsem se chtěl té piety účastnit, 
ale pak jsem usoudil, že už jsem student 
poněkud odrostlý a mohu své místo pře-
nechat někomu mladšímu.

Nicméně během víkendu jsem se po-
tkal s  Jiřím Matlem, který mašíroval 
z  Albertova až na  Národní třídu. Jako 
očitý svědek vyprávěl, jak je policisté 
tlačili do jednoho chumlu, estébáci zatý-
kali, mlátili a kopali. Podařilo se mu se 
štěstím proběhnout uličkou, kterou pří-
slušníci Odboru zvláštního určení (OZU) 
zřídili v  Mikulandské ulici, aby mohli 
bezbranné lidi pohodlně bít pendreky. 
O  události začala neprodleně referovat 
zahraniční média, studenti a  herci za-
hájili stávku, vzniklo Občanské fórum. 
Události se daly do pohybu.

Kde jste tehdy pracoval?
Bylo mi osmatřicet let, měl jsem rodinu 
a  pracoval jsem v  Encyklopedickém in-
stitutu ČSAV v  Nerudově ulici v  Praze. 
Díky tomu jsem z  první ruky sledoval 
exodus občanů bývalé NDR, kteří obsa-
dili západoněmeckou ambasádu a  jimž 
ministr zahraničí Genscher vyjednal 
svobodný průjezd do NSR. Následný pád 

Berlínské zdi byl další signál, že komu-
nistická diktatura spěje ke svému konci. 
Panovala obava z  násilností, jež mohl 
skomírající režim vyvolat, a řekněme si, 
že nebyla tak neoprávněná, viz prosin-
cové krveprolití v Rumunsku.

Jak jste se zapojil 
do aktuálního dění?
Pokud si dobře pamatuji, občané se začali 
setkávat a  organizovat na  platformě Ob-
čanského fóra. Zpočátku šlo o neformální 
občanskou iniciativu, jejímž cílem bylo 
zrušení komunistického monopolu moci 
a vytvoření podmínek pro vznik pluralit-
ní demokratické společnosti. V Dobřicho-
vicích bylo ustaveno Občanské fórum díky 
redakční radě Kukátka, již k této činnosti 
popíchl signatář Charty 77 Tomáš Tomá-
šek. Pořádali jsme setkání občanů v míst-
ním kině, přijížděli pozvaní hosté z Prahy. 
Vzpomínám si na sociologa Ivana Gabala, 
stál u  zrodu OF, či pana Radovana Pro-
cházku, člena stávkového výboru Národ-
ního divadla. Postupně se k nám přidávali 
lidé mající s  politikou nějaké zkušenosti, 
jako byl člen lidovců Robert Tyleček nebo 
funkcionářka socialistů paní Svatošová. 
Ze společných debat a  rokování vzešel 
požadavek na odstoupení tehdejšího před-
sedy národního výboru pana Bohumila 
Kuchaře. Rovněž byla požadována rekon-
strukce zastupitelstva, v  němž měli být 
nahrazeni poslanci kandidující za KSČ.

Kam jsme se od té doby posunuli?
Myslím, že jsme byli svědky a účastníky 
zázraku! Zavaleni denními povinnostmi 
a vystaveni problémům a starostem, kte-
ré život přináší, nevyužíváme příležitostí 
ohlédnout se a bilancovat. Jsme vystave-
ni tlaku informační společnosti, v  níž je 
trendem vše kritizovat, karikovat, zpo-
chybňovat a zavrhovat. Přitom je evident-
ní, jak obrovský pokrok český národ za-
žil, jak se dokázal vyrovnat s  neznámou 
situací a  v  relativně krátké době trans-
formovat do standardní občanské společ-

nosti, organizované na  základě tržního 
hospodářství a pluralitní demokracie! To 
je výkon, jaký nezažili naši otcové ani dě-
dové. Právem na něj můžeme být hrdí.

Proč se (ne)máme dobře?
Jsem přesvědčen, že se máme tak dobře 
jako žádná generace před námi. Myslím, 
že většině lidí chybí srovnání s tím, co je 
opravdová bída a  nouze, boj o  holé pře-
žití. Evropa, zejména ta západní, zažila 
dlouhé období stability a  rozkvětu. My 
Češi jsme se k  ní připojili a  jsme zatím 
příjemci dotací, o  jakých se nám nikdy 
nesnilo. Je na  nás, na  našem politickém 
vedení, jak a kam tuto podporu nasměru-
je, zda ji, lidově řečeno, prožereme, nebo 
cíleně investujeme tak, aby přispívala 
k  růstu blahobytu. A  je především naší 
povinností starat se, abychom byli hos-
podářsky výkonní a konkurenceschopní.

Jak moc jsme svobodní?
To je otázka na disertační práci nebo ales-
poň pořádný esej. Formálně i fakticky dr-
žíme všechna občanská práva a svobody, 
jež platí v  demokratické společnosti. Ra-
ději bych se zeptal, jak moc nám stát vstu-
puje do  života. Moje zkušenost za  oněch 
pětatřicet let říká, že více, než bych si 
přál. Příčinu vidím v tom, že docela velká 
část lidí byla zvyklá, že strana a vláda se 
staraly a určovaly to, o co by se měl každý 
z nás postarat sám. Svoboda s sebou při-
náší volbu vždy spojenou s rizikem: svo-
boda je podmíněna odpovědností za vše, 
co člověk myslí a koná. Není proto divu, 
že někomu připadá pohodlnější předat 
volbu a rozhodování někomu, kdo se tvá-
ří, že je k  tomu povolán. Připadá mi, že 
jsme stále více a silněji stlačováni zákony, 
předpisy a  vyhláškami. Vypadají, že nás 
mají absolutně chránit před vším. Ale je-
jich tvůrcům uniká fakt, že život je plný 
a krásný, když v něm jsou ponechána jistá 
rizika, respektive výzvy, které v sobě rizi-
ko nesou. Téma připravila Liběna Nová

 Zdroj fotografií: Studentské listy 
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Pocházíte z rodiny spisovatele 
Pavla Kohouta šikanované bývalým 
režimem za podporu disentu. 
Nechyběl vám na venkově snazší 
přístup k divadlu a lidem z kulturní 
branže?
Ona ta prokádrovaná kultura za moc ne-
stála. Někteří lidi mi chyběli, ale neby-
dleli jsme na konci světa, i když vlakové 
nebo autobusové spojení s Prahou, když 
měl člověk auto na heslo, skoro jako 
na konci světa vypadalo. Ani telefon 
jsme neměli. Ale měla jsem s kluky tolik 
práce, že jsem večer padla do postele.

Kdybyste si měla ze života ve městě 
a na vsi vybrat jen to nejlepší 
a skloubit v jedno, co by ze života 
poblíž Berounky a Brd nesmělo 
chybět?
Venkov a město jsou dvě tak odlišné 
kategorie, že se spojit nedají. Každý má 
své, a především v zimě už jsem raději 
ve městě, kde je víc světla.

Proč jste si k životu před těmi třemi 
desítkami let vybrali právě obec 
Svatý Jan pod Skalou?
Babička s dědou od mé maminky si tu 
postavili chatu. Jezdila jsem k nim jako 
malá. A ta chata byla jediná možnost, 
jak jsme mohli být s mužem spolu sami. 
Na byt v Praze jsme šanci neměli a potře-
bovali jsme začít žít podle svého, což ne-
šlo ve společném bytě s mou maminkou 
a jejími rodiči, kteří už potřebovali péči.

Co jste si v našem kraji oblíbila?
Na Záhrabské, vesnici, která leží v lese 
nad Svatým Janem, pod nějž spadá, nás 
obklopuje krásná příroda. A přitom 
jsme pořád kousek od Prahy.

Poznamenaly váš vztah k obci 
vzpomínky na „temné“ roky, které 
jste prožívala s trápením a starostmi 
kvůli adoptivním synům?
Ne, to by bylo temné kdekoliv. Jak stár-
nu, stále hůř snáším zimní tmu i přes 

den. Proto jsem se napůl do Prahy vráti-
la. Můj muž navíc miluje své starostová-
ní, tak jsem tu byla strašně sama a to mi 
na psychice nepřidalo.

Oběma adoptivním klukům je dnes 
už 37 a 36 let. Co o nich víte?
Je mi líto, jak žijí. Oba jsou závislí 
na drogách, jimž všechno podřizují, 
a zároveň tvrdí, že mají vše pod kon-
trolou. Mají děti, ale ty s nimi nejsou. 
Vídáme se málo.

Skončili ve vězení?
Oba v kriminále strávili několik let, 
jsou mnohonásobně trestaní.

Váš biologický syn je advokát. 
Dělá vám radost?
Ano, žije dobře a poctivě. Být mámou 
je to nejkrásnější a nejdůležitější, co 
mě potkalo. Jsem za to vděčná. Jakkoliv 
to nakonec s našimi adoptivními syny 
dopadlo jinak, než jsme si mysleli, 

Spisovatelka ze Záhrabské: 
Dopátrala jsem se k silným příběhům

Druhý sňatek přivedl Terezu 
Boučkovou (67) k nám 
do dolního Poberouní. Po více 
než čtvrtstoletí se z Prahy 
přestěhovala do Svatého Jana 
pod Skalou, kde rodina se 
třemi syny nadobro zakotvila. 
Její manžel Jiří se stal v obci 
starostou a synové dospěli, 
jak ti dva adoptovaní, o jejichž 
problematickém dospívání vyšla 
knížka Rok kohouta a vznikl 
scénář k filmu Smradi, tak i ten 
biologický. Ve svém novém 
románu Dům v Matoušově 
ulici se teď spisovatelka vrací 
do smíchovského domu, kde 
vyrůstala.
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a hodně nás to vykolejilo a ztrápilo, 
i jim jsem vděčná za první zážitek 
z mateřství. Náš nejmladší syn teď jezdí 
často do Berouna zastupovat klienty 
ex offo. Tak se sem svým způsobem 
také vrací. Teď v říjnu měl i přednášku 
v Městské knihovně v Berouně o své 
cestě ke klimatickému aktivismu. Bylo 
to hezké a mně se líbí, že si vybral svou 
cestu právě tak, jak si ji vybral. Svět 
mu není lhostejný. Snaží se věci měnit 
k lepšímu. 

Zpíváte v souboru Mišpacha, 
což vám mimo jiné pomáhá 
žít spokojený život, ale také 
jezdíte rádi na kole a chodíte 
na dlouhé procházky se psem. 
Tyhle dvě lásky se zrodily až 
na venkově?
Zpívání je krásné a duši vám vy-
čistí, stejně jako výlety na kole, 
kdy si přitom navíc dáme 
s mužem, vášnivým cyklistou, 
pořádně do těla. Navíc jezdíme 
s kamarády. Přátelské vazby, 
a nejen ty s cyklisty, nám po-
máhají žít hezký život. A pes? Je 
skvělé, když můžete jít po něko-
lika hodinách „smutného“ psaní 
o většinou nešťastných osudech 
obyvatel domu, v němž jsem 
vyrůstala, na dlouhou procház-
ku se psem. Bez něj si nedovedu 
svůj život představit.

Měla byste psa, i kdybyste 
žila v Praze? 
Jako děti jsme přemluvili 
mámu, aby nám ho koupila. 
A tak jsem vyrůstala s krá-
lovským pudlem. Pak, když k nám 
za mámou chodil náš budoucí prezident 
Václav Havel, nám v osmdesátých letech 
dal boxera. Dostal ho tehdy od spolu-
vězně. A tenhle boxer už s námi z Prahy 
na venkov přišel. Kluci byli ještě malí, 
když zemřel, a tak jsme si pořídili 
německého ohaře. Moc se mi líbil, ale 
tehdy jsem si ještě neuvědomila, že 
i psi mají spoustu vlastností v genech. 
Až když neustále honil zvěř, došlo 
mi, že pořídit si toto plemeno do lesa, 
kde fakticky bydlíme, byla chyba. Pak 
jsme měli fenečku belgického ovčáka. 
Byla úžasná. Jakmile odešla do věč-
ných lovišť, chtěli jsme zase takovou, 
ale k mání byl jen pes. Tak teď máme 
veselého, zase belgického tervuerena, 
kterého milujeme. A on nás. Ale je to 
plašan a dost praštěný, musí se s ním 
zacházet pevně. Ne vždycky se nám to 
daří. I když je to každodenní úvazek, 

jakmile se člověk jednou s pejskem 
sžije, a jsou fakt úžasní parťáci, jinak to 
nejde. A protože jsme už jen tři přísluš-
níci rodiny, nemůžeme bez psa být. 

V novém románu Dům v Matoušově 
ulici popisujete osudy obyvatel 
domu, z nichž někteří skončili 
v Terezíně, další v koncentračním 
táboře, původní majitel s manželkou 
a dcerou se odtamtud nikdy nevrátili. 

Jak moc vás jejich osudy při pátrání 
zasáhly?
V Indiánském běhu jsem se sice emo-
tivně vyrovnávala se vztahem k tátovi 
a s nenaplněným mateřstvím, v románu 
Rok kohouta s rozpadem naší adoptivní 
rodiny, v knize Život je nádherný byla 
hlavním tématem proměna maminky, 
která sama sebe ztratila v Alzheime-
rově nemoci, ale nikdy nešlo o terapii 
psaním. Z terapie román neuděláte. 
Teprve když získáte odstup od trápení 
a najdete rovnováhu, pokusíte se původ-
ní emoci do svého psaní vložit tím, že ji 
nějak znovu prožijete. Mrzí mě, že jsem 
ve svém posledním románu nemohla 
víc uplatnit humor. Pracuji v něm s iro-
nií, ale to jde taky jen do určité míry. 
Kdybych to přehnala, bylo by to cynic-
ké. Je v něm tedy hodně temna, protože 
takové bylo 20. století. Ale ani dnes není 
doba o moc jistější a veselejší.

Máte ráda humor?
Spolu s ironií je humor skvělý prostře-
dek, jak popsat i hrozné věci, ačkoliv 
ne takové, jako je koncentrák, totalita 
v padesátých letech, loňské vraždění 
na filozofické fakultě…

Co bylo tím impulsem, že jste se 
rozhodla pátrat po obyvatelích 
vašeho domu?
Když jsem byla u toho, jak z domu 

odváželi slečnu Epsteinovou, již 
jsem znala celý život, vybavila 
se mi ze vzpomínek její mamin-
ka s jednou nohou chromou 
a číslem vytetovaným na před-
loktí. Začala jsem se zajímat 
o jejich životní osudy i někte-
rých dalších obyvatel, kteří buď 
zemřeli, nebo se odstěhovali. 
Dopátrala jsem se k silným 
příběhům, o nichž jsem předtím 
nic netušila.

Nad vámi bydlela filmová 
a divadelní hvězda Zita 
Kabátová-Zavřelová. 
Znala jste ji?
Pamatuji se jen, že si na svůj 
osud vůbec nestěžovala. Okol-
nostmi se netrápila. Anebo 
to na sobě aspoň nedávala 
znát. Byla to silná a nesmírně 
pozitivní žena, ale jako dítě mi 
připadala z jiného světa. Víc 
mě zajímaly diskotéky a chtěla 
jsem sbalit kluka... Věděla jsem, 
o koho jde, až díky mámě, která 
pracovala jako asistentka režie 
v České televizi. Po roce 1969 se 
jí snažila pomoci, protože její 

prvorepublikové filmy se nesměly pro-
mítat a ona nesměla nikde hrát. Posílala 
jí po mně scénáře alespoň k malým 
hereckým příležitostem.

Píšete už něco dalšího?
Nemám teď žádné plány. A nejsem 
z těch, kteří musí pořád něco psát. 
Jsem šťastná, že se mi podařilo napsat 
román a ještě historii domu prolnout se 
současností. Chci tu knížku odžít, nějak 
ji v sobě uzavřít. Díky pátrání po pří-
bězích lidí z našeho domu jsem před 
něj do chodníku mohla nechat vsadit 
Stolpersteine, což jsou kameny na pa-
mátku zmizelých rodin zavražděných 
v koncentračním táboře. Jsem moc ráda, 
že se to podařilo a že se tihle bývalí 
obyvatelé a poslední vlastníci domu, 
než přišel holocaust, svým způsobem 
domů vrátili. 
 Pavla Matějů
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Druhý ročník divadelní přehlídky ama-
térských souborů se blíží. Chystá se na 8. 
až 10. a 15. až 17. listopadu v Kulturním 
domě Všenory. Koho letos uvidíte? 

Festival zahájí domácí Všenorská diva-
delní společnost (VDS) s pohádkou Hrát-
ky s  čertem. Během prvního víkendu 
následují děti z  literárně-dramatického 
souboru ZUŠ Řevnice s  představením 
Čtyři pohádky, Divadlo Radar se zná-
mou hrou Ostře sledované vlaky, Diva-
dlo Refektář s  Nebožkou a  znovu Diva-
dlo Radar s Encyklopedií akčního filmu.

Druhý festivalový víkend uvede di-
vadelní sdružení Herci 1. generace 
Beroun s  fraškou Ať žije Bouchon!, po-
baví ochotníci Divadelního studia Iva 
Tamchyny z  Řevnic komedií Na  správ-
né adrese, Divadelní spolek Pípa platí 
Dobříš Blbcem k  večeři a  Divadlo Star 
Královstvím z  ledu. Přehlídku zakončí 
slavnostní vyhlášení vítězů a vystoupe-
ní hudební skupiny Whata?! ve složení 
Peter Strenáčik, Filip Rezek a  Vojtěch 
Havelka.

Bohatý a  zajímavý program má pod 
palcem VDS spolu s obcí Všenory.

Všenorský Škrpál nabídne 
divadlo i hudbu

Besedy Kupředu do minulosti 
přivítají Jiřího Stracha

Všenorská divadelní společnost 
a obec Všenory pořádají

DIVADELNÍ
PŘEHLÍDKU

amatérských divadelních souborů

8.–10. 11. a 15.–17. 11. 2024
Kulturní dům Všenory,
Květoslava Mašity 294

Program:

8. listopadu
• 17:00 – Zahájení přehlídky za účasti

hudební skupiny Whata?!
• 18:00 – Všenorská divadelní 
společnost – Hrátky s čertem
(Pohádkový muzikál P. Markova

a Z. Bartáka dle námětu Jana Drdy)

9. listopadu
• 14:00 ZUŠ Řevnice – Děti z literárně-

dramatického souboru
Čtyři pohádky / Děti hrají dětem

• 19:00 Divadlo Radar –
Ostře sledované vlaky

(Hořká komedie o dospívání a lásce
s válkou v zádech)

10. listopadu
• 14:00 Divadlo Refektář – Nebožka

(Groteskní jednoaktovka –
autor Georges Feydeau)

• 19:00 Divadlo Radar – Encyklopedie
akčního filmu

(Crazy komedie o neskutečných zážitcích
skutečných youtuberů)

15. listopadu
• 19:00 Divadelní sdružení

HERCI 1. GENERACE Beroun –
Ať žije Bouchon!

(Absurdní fraška nejhranějších současných
autorů Jeana Della a Géralda Sibleyrase)

16. listopadu
• 14:00 Divadelní studio Iva Tamchyny 

– Na správné adrese
(Ztřeštěná komedie –

autor: Marc Cammoletti)
• 19:00 Divadelní spolek Pípa platí

(Dobříš) – Blbec k večeři
(Francouzská komedie Francise Vebera)

17. listopadu
• 14:00 Divadlo Star – Království z ledu
(Pohádkový muzikál na motivy animovaného 

filmu Ledové království)
• 19:00 Slavnostní zakončení 
přehlídky s vyhlášením vítězů

Vystoupí hudební skupina Whata?!
(Dokonalé rytmy Beat Solčyho –

Filip Rezek, legendární kytara Vojtěcha
Havelky a frontmana Petera Strenáčika)

Předprodej vstupenek: knihovna Všenory, 
Ticketing, Floral Garden Dobřichovice

Tato akce je realizována s finančním 
přispěním Středočeského kraje.

Moderátorka Rádia Universum Marti-
na Kociánová vstoupí se svými beseda-
mi do pivovaru MMX v Letech. Ve čtvr-
tek 21. listopadu od  18 hodin si bude 
povídat s režisérem Jiřím Strachem.

Známá moderátorka a novinářka se se-
tkává s  fundovanými hosty na  téma Co 
teď a co potom. Reflektuje aktuální dění, 
fakta i  pocity přinášené různými udá-
lostmi. „Jinak než diskusí nepřijdeme vě-
cem na kloub, a proto si s lidmi tak ráda 
povídám,“ říká autorka projektu Marti-
na Kociánová.

Režisér Jiří Strach se představí v jedineč-
né talk show s besedou a koncertem na téma 
Co teď, co potom a  co na  to Anděl Páně? 

Nenechte si ujít komponovaný večer plný 
humoru, historek z natáčení, ale i serióz-
ního povídání o  tom, co se aktuálně děje 
kolem nás. To vše v interakci s vámi.

Fo
to

 a
rc

hi
v 

D
iv

ad
la

 R
ad

ar
Fo

to
 a

rc
hi

v 
o

rg
an

iz
át

o
ra



dobnet  11/2024

KULTURA — 15

POZVÁNKY
Přijďte si zaplesat
Dva plesy se v  našem okolí konají 
během následujících týdnů. V sobo-
tu 9. listopadu od 19 hodin si můžete 
přijít zatančit na Černošický do haly 
Věry Čáslavské. Mostový je 30. listo-
padu od  20 hodin v  dobřichovické 
hale Bios.

Život s alopecií
Přednáška podle skutečného život-
ního příběhu Kateřiny Šebek a o její 
životní cestě s touto nemocí se usku-
teční 7. listopadu v 19 hodin v jídel-
ně ZŠ Lety.

Mrtví jdou a GAPA
Tyto dvě kapely pořádají společný 
koncert. Koná se 8. listopadu v 19:30 
v  restauraci Lucern Na  Schůdkách 
v Dobřichovicích.

O ženách středověku
Ženy světice, hrdinky i  hříšnice 
ve středověku očima historika a spi-
sovatele prof.  Jaroslava Čechury. 
Uslyšíte na  přednášce 27. listopadu 
od  18 hodin v  jídelně letovské zá-
kladní školy. 

Zimohraní
Letošní festival s tímto názvem zaví-
tá znovu do Černošic. V neděli 1. pro-
since ve 20 hodin se těšte na kapelu 
Terne Čhave a 4. prosince ve 20 ho-
din na  koncert k  životnímu jubileu 
známého písničkáře: 70 – Ivan Hlas 
Trio.

Tatry a Slovenský kras
Beseda o  přírodních krásách na-
šich zahraničních sousedů optikou 
Milana Kapusty se koná 5. prosince 
v  18  hodin v  sále Dr.  Fürsta v  Dob-
řichovicích. Vhodná je pro všechny 
milovníky hor, krasu i skalniček.

PROJEKČNÍ VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ 

TATRY A SLOVENSKÝ KRAS  
OPTIKOU MILANA KAPUSTY
DOBŘICHOVICE / SÁL DR. FÜRSTA / 5. 12. 2024 / 18.00

ZVEME MILOVNÍKY PŘÍRODY, HOR, KRASU A SKALNIČEK

VSTUP ZDARMA

Vernisáž fotek Davida Korciny s  ná-
zvem „představy“ Imagination – Pla-
tinum Collection a  ZuZu Kabaret & 
Burlesque night si můžete užít 28. lis-
topadu v pivovaru MMX v Letech. Umě-
ní v mnoha podobách začne v 18 hodin.

David Korcina zahájí svou výstavu, je-
dinečnou kolekci zahrnující tři desítky 
fotografií rozdělených do tří skupin. Po-
trvá do 28. prosince.

ZuZu Kabaret cestuje po celé ČR a jeho 
účinkující po  celém světě. Baví svou 
jedinečností. Těšte se na  nezapomenu-
telný program. Kombinuje okouzlující 
a  elegantní burlesku, ohromující ta-
neční vystoupení, akrobatickou show 
ve  stylu Cirque du Soleil a  komediální 
čísla inspirovaná kultovním muzikálem 
Cabaret.

Vystupující umělci:
• Show Burleska – Elektra Show, Yasmi-

ne de Mortiferi, Lila Mae (SK)
• Akrobatický tanec – David Spilka a Te-

reza Zmizelá
• Vedlejší tanečnice – Wild Cherries
• Večerem provází Angelica G. L’Amour

Bude i  tombola a  soutěž o  hodnotné 
ceny. Dress code je více než vítán.

POZVÁNKY
Zábava s hody i lampiony
Tradiční svatomartinské posvíce-
ní přivítá návštěvníky 9. listopadu 
na  letovské návsi bohatým progra-
mem, který začíná ve  12 hodin. Ne-
budou chybět posvícenské koláče, 
víno, husy, kachny, místní pivo i  za-
bijačkové pochoutky. Zahrají kapely 
Music Family a Leamon Band. Těšit se 
můžete i  na  barmanskou show. Kaž-

doročním podvečerním vyvrchole-
ním bude v 17:30 hodin ohňová show 
Pa-li-Tchi a lampionový průvod podél 
Berounky.

Reifegerste trio
Přijďte si užít nezapomenutelný kon-
cert kombinující jazz, blues a  pop 
ve  čtvrtek 7. listopadu v  19 hodin 
na  dobřichovický zámek. Speciální 
host HeléN RockHousle přidá do  pro-
gramu rockové prvky.

Fotografie, 
tanec 
a akrobacie 
v jednom

in
zerce
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K U P Ř E D U  D O  M I N U L O S T I

BESEDA 
KOCIÁNOVÁ & STRACH

MARTINA JIŘÍ

Co teď a co potom a co na to Anděl Páně?
21.  11.  2024 v  18.00

MMX p ivote l ,  Le ty  u  Dobř ichov ic

&

Předprodej na SMSTicket od 390 Kč     Na místě 490 Kč

harfa Kateřina
ENGLICHOVÁ

12. 12. '24 | 18:00
MMX pivovar / Lety - Dobřichovice

a Martina
KOCIÁNOVÁ

mezzosoprán PŘEDPRODEJ VSTUPENEK:

12. 12. 12. 12. 
MMX pivovar / MMX pivovar / 
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JOSEF HRADEC: 
Dějiny Dobřichovic
Autor byl dobřichovický farář a křižovník, 
u Berounky působil v letech 1919 až 1933. 
Dějiny sepsal kolem roku 1930. 

Dnešní knihu jazykově upravil Václav Kra-
tochvíl, jenž k ní také napsal předmluvu. Vydal 
ji Jan Neubert díky grantu města Dobřichovice 
ve spolupráci s grafikem Davidem Pohribným. 
Prozradil nám, kde na zápisy narazil.

Honzo, jak to vlastně s dějinami bylo?
Ke knize jsem se dostal velkou oklikou. 
Corpus delicti mám ve  sklepě v  dílně: 
kolo, které mě dostalo k páteru Hradcovi.

Kolo pátera Hradce? Našlo se 
na dobřichovickém zámku, dříve faře?
Ne, našel jsem ho na skládce někdy ko-
lem roku 1990. Je speciální, vyrábělo se 
jen v roce 1913. 

Začalo to tak, že jsem se stal členem 
Českého klubu velocipedistů a  sháněl 
jsem do  sbírky kola, která bych dal do-
hromady. V Březové ulici byl tehdy sběr 
železného šrotu a  stála tam hromada 
železa. Začal jsem ji probírat a  zahlédl 
kus kola, bez blatníku, bez sedla… Tu-
šil jsem, že je to něco zvláštního. Když 
mě z  okna viděl pan Jungmann, vzal 
mě na dvůr, kde měl schované všechny 
komponenty. Řekl mi, že kolo patřilo pá-
teru Hradcovi, který tady sloužil na faře. 
Odešel v roce 1931 bez něj.

Jak dlouho trvala oprava?
„Odmakal“ jsem na něm asi sto hodin.

A pak už byl jen kousek k sepsaným 
dějinám?
Slýchal jsem o páteru Hradcovi a dobři-
chovické kronice. O  tom, jaký byl páter 
úžasný člověk. Začal jsem se zajímat, 
kde by kronika mohla být. Nakonec se 
na  úřadě našel štos papírů s  krásným 
rukopisem. A pan učitel Syblík na hodi-
nách informatiky s 57 žáky zdejší školy 
přepsal historii do elektronické podoby. 
Později jsem knihu odnesl kamarádovi 
Davidu Pohribnému, geniálnímu gra-
fikovi. Seznámil jsem ho s Vaškem Kra-
tochvílem, ten ji upravil po stránce češti-
ny. A město Dobřichovice nám na ni dalo 
grant. Trvalo skoro rok, než jsme ji dali 
dohromady. A tady je výsledek.

OLDŘICH BURDA:
Na konci fjordu
Rybaření v norských 
fjordech láká nejedno-
ho českého rybáře. Ti, 
kdo ho zažili, vyprávějí 
legendy. A tak se dva 
mladí kamarádi Ota 
a Miloš rozhodnou 
opustit vysezená místa 
na březích Berounky i své všední životy, při-
pojí se k partě vedené protřelým specialistou 
na mořské chytání, se slušnými zkušenost-
mi, ale hlavně vynikající výřečností, a vyrazí 
za polární kruh. Na vlastní kůži pocítí, že 
jeden neplánovaný výlet může podstatně 
změnit jejich život a dát jim nečekaný kurz.

TOMÁŠ ŠEBEK: 
Objektivní 
nález
V nejbližších dnech 
vyjde nová kniha To-
máše Šebka, chirurga 
a autora úspěšných 
reportážních publi-
kací z humanitárních 
misí. Autor se v ní vy-

dal na dosud nejnáročnější cestu. Do dětství 
stráveného v nefunkční rodině, osobních 
i profesních selhání, partnerských nevěr a lží. 
Ale také na cestu odhodlání vzepřít se osudu 
a touhy vzít život do svých rukou.

MICHAELA DUFFKOVÁ: 
Zápisník nealkoholičky

Autorka se přes facebookový blog a násled-
ně knihu svěřuje čtenářům se svým bojem 
s alkoholem, nepřítelem, jehož přítomnost 
bude vnímat už navždy. Svými texty dodává 
kuráž dalším potýkajícím se s tímto démo-
nem. Intenzivně pracuje na otevření centra 
pro léčbu závislosti s názvem Alkos.

TEREZA BOUČKOVÁ: 
Dům v Matoušově ulici
Spisovatelka, 
žijící u Svatého 
Jana pod Skalou, 
vydala v srpnu 
novou knížku 
Dům v Ma-
toušově ulici. 
Vypráví se v ní 
o domě, který 
koupil židovský 
právník Eduard 
Schwarz, aby 
pro sebe a svou 
rodinu získal 
důstojné sídlo. 
Měl štěstí, že zemřel dřív, než začala druhá 
světová válka. Rozhovor se známou spisova-
telkou najdete na stranách 10 a 11. 

Více o knihách čtěte také
na webu iDOBNET.cz.

Knižní novinky z našeho regionu
Hned několik knih, jejichž autory možná velmi dobře 
znáte, se v uplynulých měsících objevilo na knižním 
trhu. A protože se blíží Vánoce, mohly by být krásným 
dárkem. Tady jsou naše tipy!
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Naordinuje si (konečně) 
čas jen pro sebe

Myslet na  ostatní je přirozenost mno-
hých z  nás, ale když nemáme sebe 
na  prvním místě, tak nemůžeme pře-
kypovat zdravím, skvěle vypadat a  mít 
elán na  rozdávání. To se spíše skoro dě-
síme pohledu do  zrcadla, za  krásnější 
považujeme všechny ženy okolo a u člán-
ků o nejnovějších trendech si jen povzdych-
neme: to není pro mě a na to nemám čas.

Nesmysl. Vezměte si kalendář a vyzna-
čte si hodinu, dvě nebo tři týdně jen pro 
sebe. Na  své hýčkání. Není to přepych, 
ale radost a  nutnost, abychom nadále 
zvládaly každodenní povinnosti a měly 
(ze sebe) radost. (Abychom byly spraved-
livé, platí to i směrem k mužům.)

Parádní je, že za  špičkovými službami 
nemusíme jezdit do Prahy. Máme je přímo 
u nás v regionu! Šetříme tím drahocenný 
čas a navíc podporujeme místní podniká-
ní, což opět zvedá kvalitu našeho bydlení. 
• Hledáte kosmetický salon, kde vám 

kromě ošetření poradí, jak se o pleť 
starat i doma, abyste byla se sebou 
spokojená?

• Ráda byste kadeřnické profíky, kteří 
znají trendy a o vlasy pečují odborně 
a s láskou?

• Potřebujete se zbavit bolesti zad, 
kolen či čehokoliv jiného? Získat domů 
cviky, které opravdu pomáhají? Či jít 
na skvěle uvolňující masáž?

• Jste často nachlazená či přibíráte, ani 
nevíte proč? Uvítala byste popovídání 
o tom, jak se stravovat a čím podpořit 
imunitu?

• Toužíte po totálním relaxu? 
Třeba ve vodě – což mimochodem 
vřele doporučujeme?

• Chtěla byste si udělat radost 
nápaditým šperkem nebo jím 
obdarovat někoho jiného?

Vše najdete poblíž Berounky. A  kon-
krétní tipy v této příloze. Vyzkoušejte je.

Plňte si své sny. Každá investice 
do  sebe sama se vám mnohokrát vrátí 
jen v  tom nejlepším. Nebo mohou tyto 
služby být dárkem pro vás. Ostatně, Vá-
noce se blíží…
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Také se divíte, že už „zase budou Vánoce“? 
Opět si říkáte, co všechno musíte stihnout? V dnešní 

megarychlé době se hezky vyzývá „žijte přítomností“, 
když musíme udělat ještě to a ono. Navíc máme 

představu o skvělé budoucnosti našich dětí a blízkých, 
kterou bychom rádi naplnily. Jenže kde na to vzít 
energii, když večer padáme vyčerpané do postele 

a jedeme tak celý rok?

STŘIH
dámský, pánský, dětský

BARVA
melír, shatush, ompre, balayage, airtouch

Vlasový kolagen, botox, keratin

ÚČESY NA PLES

Otevírací doba: pondělí až neděle
 608 788 364
 nám. Krále J. z Poděbrad 5, Řevnice

K ADEŘNIC T VÍ

Avramenko
• kosmetické ošetření
• kosmetické ošetření 

non toxic
• barvení obočí hennou
• lash lifting
• vouchery
• dárkové balíčky

 Pod Drahou 1039, Řevnice
 +420 608 269 925
 kosmetikaeden@gmail.com

kosmetikaeden.cz

eden
KOSMETICKÝ
SALON
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KadeřniceKadeřnice
KristýnaKristýna
PÁNSKÁ |  DÁMSKÁ |  DĚTSKÁ
Objednávky: 

 721 163 512721 163 512
 Salon AménitéSalon Aménité 

 (vedle pošty Dobřichovice)

www.asymetrickesperky.cz

Stříbrné šperky z dílny  
Andrey Svitákové mají jednotný  
rukopis, přesahují formu a vždy  

obsahují nějaký prvek asymetrie.

ASYMETRICKE_SPERKY_VIZITKA DobNet.indd   1 22.10.2024   11:15

Hormonální změny, přecitlivělost, vrásky, 
pigmentové skvrny, rozšířené žilky, ochab-
lá a  problematické pleť – zkušenosti s  ně-
čím takovým má každá z nás. S některými 
nedostatky si umíme poradit samy, ale není 
nad pravidelnou odbornou i  domácí péči. 
Každé roční období totiž naši pleť zkouší 
jinak. Léto z ní ždímá vodu, probouzí pig-
mentové skvrny a kvůli neopatrnému slu-
nění máme více vrásek. Zima je náročná 
na střídání teplot, a tím pádem na rozšíře-
né žilky. Navíc studený vítr způsobuje za-
rudnutí a napnutou až svědivou pokožku.

Roli hraje také prostředí, ve  kterém 
žijeme, psychika, hormonální výkyvy 
a  věk. Ten sice nezastavíme, ale pravi-
delnost a  několik minut navíc v  každo-
denní čisticí rutině plus správná péče 
jsou klíčem k hezké a zdravé pokožce. 

Nezkušenost přináší spoustu 
nešvarů
Je pravda, že micelární voda díky vyso-
kému pH výborně smývá zbytky make-
-upu a  řasenky, ale pokud obličej poté 
dobře neopláchneme, zaděláváme si 
na problém s akné. Další častou chybou 
je přehnané používání kartáčků na pleť 
ve  sprše, roznášení infekce po  obličeji, 
následná nedostatečná dezinfekce kar-
táčku, a to stále dokola. Mnoho žen rov-
něž zapomíná po  odlíčení na  tonizaci. 
Pokud používají sérum (domácí přípra-
vek s  nejvyšším množstvím aktivních 
látek), ochuzují se tak o jeho plný účinek. 
A mohli bychom pokračovat.

Dobrá pleť = pravidelná 
a správná péče
V Česku je zvykem zavítat na kosmetiku 
jednou za  měsíc či měsíc a  půl, ale tře-
ba v Itálii ženy chodí většinou po týdnu 
na  zkrácená, tedy hodinová ošetření. 

Když se o sebe žena pravidelně a dobře 
stará, je to na ní vidět. Důležitá je volba 
kosmetického salonu. Klient nemá do-
stat jen kosmetické ošetření, ale rovněž 
rady, jak o  pleť správně pečovat doma, 
jak vyřešit případnou nesnáz s  pokož-
kou, má se dozvědět o novinkách na trhu 
a samozřejmě se také zrelaxovat. 

To všechno najdete u Berounky, v krás-
ném řevnickém salonu Clementti. Kosme-
tičky Kateřina a Veronika vám zkušeně po-
píšou vaši pleť a dají návod, jak mezi jejich 
hýčkáním proplout celým rokem s  úsmě-
vem. Provádějí kompletní ošetření pleti 
špičkovou italskou kosmetikou Bioline 
Jatò, Diego della Palma a Electra (kosmeti-
ka pod profesionální kosmetické přístroje).

Tyto kúry prostě chcete
Podzim a  zimu většina lidí nemá ráda. 
Ovšem tyto měsíce se dají využít pro cí-
lenou péči, kterou si ve  slunečních mě-
sících dopřát nemůžeme. Mluvíme o boji 
s  pigmentací či o  zázraku jménem reti-
nol, který eliminuje vrásky. Nová řada 
Retinol A4 od  Bioline Jatò má prokaza-
telné a skvělé výsledky. 

S pigmentací, prvními známkami stár-
nutí a zhrublou či aknózní pletí si poradí 
řada Primaluce. Kromě možné 4týdenní 
kúry je důležitá i zhruba 6týdenní domá-
cí péče. Pleť se zjemní, vyhladí a krásně 
projasní.

Klasickou ruční kosmetiku zde skvě-
le doplňují profesionální přístroje. Ra-
diofrekvence je ideální v boji proti stár-
nutí, neinvazivním postupem rozehřívá 
kolagenní vlákna a podporuje produkci 
nových vláken. Její efekt je okamžitý 
a v horizontu 4 až 6 týdnů má stoupající 
tendenci. Mezoporace je zcela jedinečná 
neinvazivní technologie umožňující za-
pracovat 100 procent aktivních látek ob-
sažených v  aplikovaném kosmetickém 
přípravku přímo do buněk. Bez bolesti, 
bez jehel a vedlejších účinků, jen s jem-
nými elektrickými impulzy. 

Fotobiostimulace, studená plazma, mi-
krodermabraze s vakuovou drenáží, hyd-
rodermabraze, vysoká frekvence nebo 
kavitace jsou další kosmetické metody, 
které si v  salonu Clementti zamilujete. 
Zavolejte a domluvte si termín. 

 Salon Clementti, Pod Lipami 2, Řevnice
 Kateřina Klementová    737 258 018
 Veronika Bajerová    777 275 537
 clementti.cz
 clementti.salon    salonclementti

Oslňte krásnou a vyživenou pletí i v zimě
K sebevědomí a dobrému pocitu přispívá pokožka v dobré 
kondici. Proto je třeba jí neustále věnovat péči. Tak jako 
si dvakrát denně čistíme zuby, musíme čistit pleť obličeje, 
krku a dekoltu. Ano, náš „obličej“ končí nad prsy.
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Vitamín D je důležitý pro správné fungo-
vání svalstva, imunity a také pro kvalitní 
spánek. Přirozeně ho čerpáme především 
v létě ze sluníčka. Na podzim a v zimě ho 
zpravidla máme nedostatek. Doporučuji 
ho užívat ráno nebo dopoledne, protože 
takto bychom ho získávali ze slunečního 
záření ve dnech, kdy je ho dostatek.

Další možností je konzumace beta-
glukanů. Jsou to molekuly glukózy, kte-
ré stimulují a posilují imunitní systém, 
ale škála, kde mohou pomoci, je široká. 
Na  trhu lze pořídit velké množství pre-
parátů. Zaměřte se na  původ a  aby byl 
obsah betaglukanu min. 75 %. 

Vitamín C nejpřirozeněji získáváme 
ze stravy (šípky, černý rybíz, kiwi, cit-
rusy, jahody, kapusta, brokolice, květák, 

hrách nebo rajčata), jen při tepelné úpra-
vě se ztrácí a  tělo pak nemusí přijmout 
dostatečné množství. V  tom případě 
přichází na  řadu doplňky stravy, které 
dávají smysl. Volte např. lipozomální 

vitamin C, který by měl mít lepší vstře-
batelnost, protože díky zapouzdření 
v  lipozomu (kulovité struktuře z  tuku) 
se dostane tam, kam má, aniž by došlo 
k  poškození během metabolických po-
chodů v organismu. 

Ne vše je jen o stravě. Mysleme i na do-
statek vaší oblíbené pohybové aktivi-
ty, jež vám pomůže zvládat podzimní 
chmury a brzké západy slunce. 

Tip na super podzimní zahřívací drink: 
Golden latté neboli zlaté mléko
1 l ovesného nápoje
2 lžičky kurkumy (sušené nebo čerstvé)
½ lžičky mletého nebo strouhaného zázvoru
½ lžičky skořice
špetka mletého např. barevného pepře
1 lžíce medu

Receptů na tento nápoj je nespočet, ale 
takhle to chutná mně. 

Další rady a tipy nejen k výživě:
 Eliška Kružíková, DiS.  602 458 898

 eliska.nutricni@gmail.com  terapie-vyzivou.cz

Jak povzbudit imunitu, aby podzim nebolel
Určitě už jste slyšeli o různých spolehlivých radách, 
jak nahodit či podpořit imunitní systém. Prozradím 
vám ty nejefektivnější a nejosvědčenější z nich: 
doplnění stravy vitaminem D, betaglukany 
a zvýšení příjmu vitamínu C. 

Ve  vodním prostředí totiž dochází k  vy-
rušení působení gravitace a  lidské tělo 
je společně s  nadnášejícími pomůckami 
mnohem lehčí. Voda se navíc blíží teplotě 
lidského těla a to se v ní bez vynaloženého 
úsilí dokáže hluboce uvolnit, což terapeu-
tovi otevírá širší spektrum možností. Ten 
se díky tomu dokáže soustředit na hlubší 
struktury a napětí v různých částech těla, 
které se v  3D prostoru stává přístupněj-
ším pro plynulé pohyby a masáž. 

Pohlazení po duši
V průběhu terapie se otevírají možnosti 
vnímání sebe v plné kráse, dokonalosti 
a jemnosti, což člověka ve spojení s ma-
ximální pozorností druhé osoby zcela 
jistě pohladí po duši. Nároky na každo-
denní výkon a stres s tím spojený v ženě 
potlačují mnoho přirozených kvalit. 
Dopřeje-li si prožít se jinak a  svobod-

ně, znovu tím otevírá dveře kreativitě 
a  prožívá lásku. Lásku k  sobě a  lásku 
k  vlastnímu tělu, protože ladnost zaží-
vaných pohybů při aquaterapii je něco 
nádherného. Ženy chovající z jakéhoko-
liv důvodu ke  svému tělu nenávist mo-
hou zažít uzdravující pocit a procítit své 
tělo v dokonalosti. 

Často se u žen setkáváme se sevřením 
v pánevní oblasti, o kterém samy nevědí. 
Příčiny, proč to tak je, jsou různé. Když 
ženy nejsou v kontaktu se životem, kte-
rý samy chtějí žít, může to v samotném 
důsledku vést třeba ke gynekologickým 
komplikacím nebo potížím s  otěhotně-
ním. V teplé vodě dokážeme pánevní ob-
last nejen příjemně uvolnit a rozpohybo-
vat, ale zejména můžeme pomoci ženám, 
aby si zvědomily toto místo, kde vzniká 
nový život. Jsou pak více v  kontaktu se 
životem, jaký si přejí žít.

Watsu otevírá cestu k lásce k sobě samé
Kořeny aquaterapie Watsu® vychází z pradávné 
japonské masáže zen shiatsu, jejíž principy se převedly 
do prostředí teplé vody. 

AQUATERAPIE OBECNĚ PROSPĚJE 
KAŽDÉMU, KDO: 
• hledá hlubokou relaxaci a chce zpomalit
• zažívá bolest, napětí, nespavost či únavu
• chce zažít více svobody v pohybu či zlepšit 

držení těla
• potřebuje uvolnit klouby a svaly, rozhýbat páteř 

a pánev
• miluje vodu, nebo naopak chce překonat 

trauma s ní spojené
• potřebuje bezpečný, terapeutický dotek
• brzy přivede na svět nový život
• chce zažít něco nového 

NEJBLIŽŠÍ TERMÍN ve Wellness 
Dobřichovice 17. 11.

wellnessdobrichovice.cz
Dita Linhartová, 
zakladatelka a prezidentka 
spolku Watsu for Health, 
průvodkyně, terapeutka, 
učitelka a mentorka 
Watsu®, mentorka masérka, 
instruktorka aqua jógy

www.watsu4health.cz
(Online rezervace a další info mj. 
o aquaterapiích, školeních a členských výhodách)

tel.: 731 818 241 
(jsem často v bazénu, 
prosím raději o sms, ozvu se zpět)

online rezervace
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Milé ženy a  milí muži, představujeme 
vám náš nový salon Reny Beauty Spa, 
kde poskytujeme kadeřnické a  kosme-
tické služby. Zaměřujeme se také na pro-

blémy spojené s lymfatickým systémem, 
jako jsou celulitida, zavodnění a  detox, 
které řešíme pomocí bahenních lymfo-
zábalů. A jak už název salonu napovídá, 
snažíme se každému z vás při všech na-
šich procedurách dopřát harmonizační 
a relaxační zážitek. 

Pracujeme výhradně s  přírodní ital-
skou značkou Philip Martin’s, jež nám 
učarovala čistotou svých produktů po-
stavených na  přírodních bioingredien-
cích bez silikonů, parabenů, resorcinolů 
a pěnidel a které jsou v souladu s ekolo-
gickým zemědělstvím. Líbí se nám svým 
uceleným konceptem v péči o vlasy, tělo 
i pleť a jsou vhodné pro každého. 

Našim cílem je, aby si u nás klienti od-
počinuli, zapomněli na starosti a povin-
nosti, kterých máme každý čím dál více, 
a nechali se hýčkat. Proto neprovádíme 
stříhání dětí do  10 let, aby i  maminky 
a  tatínkové našli tolik potřebnou chvil-
ku jen pro sebe.
Neváhejte a navštivte nás! Jsme tu pro vás.

Jsme zatím malý tým, ale rosteme a tě-
šíme se z vaší přízně. Vaše radost a spo-
kojenost jsou naše dvojnásob.

 

Harmonie a krása v jednom aneb nechte se 
hýčkat špičkovými produkty

 Dobřichovice, V Zahradách 1081/24
 226 200 530, 604 620 899
 renybeautyspa@gmail.com
 Reny Beauty Spa

www.renybeautyspa.cz

Ptáte se, jak na  to? Ideálně s  fyziotera-
peutkou Radkou Geffertovou na  jejích 
kurzech, do  kterých byste se měli při-
hlásit (nebo si o ně napsat Ježíškovi): 
• Zdravý pohyb, zdravé tělo – jednodenní 

workshop v březnu 2025
• Zdravá a  aktivní žena – jednodenní 

workshop v březnu 2025
• Zdravý pohyb, zdravé tělo – pravidelné 

cvičení v pondělí a v pátek v Řevnicích
Cvičení pomáhá ženám, které se chtějí 
zbavit problémů s  bolestivou menstru-
ací, inkontinencí, bolestí kostrče, hlavy 

nebo touží „vymazat“ migrénu, ploché 
nohy či hallux valgus anebo potřebují 
zklidnit své emoce.
A pomáhá také mužům! Ti o svých sta-
rostech sice moc nemluví, ale také řeší 
bolesti zad, oslabené břicho a  břišní 
diastázu, problémy s  prostatou, bolesti 
kostrče a další. 
Jste zcela zdrávi? Ideální! Naučíte se 
správně cvičit a hýbat, aby se vám boles-
ti do budoucna vyhnuly. 

Radka Geffertová má více než 25letou 
praxi v  oblasti fyzioterapie. Propojuje 

fyzioterapeutické metody s  psychoso-
matikou, jógou, relaxací i  výživou. Srší 
úsměvem, září energií, skvěle vypadá 
a málokdo by hádal její skutečný věk.

Naučte se, jak si pomoci od bolesti
Co dělat, abychom našli rovnováhu, správě relaxovali 
a kompenzovali sport či sedavé zaměstnání? Co když nás 
něco bolí? Jak i v perném dnu fungovat na sto procent, 
s lehkostí a úsměvem? Správným pohybem a vnímáním. 

Mgr. Radka Geffertová

 28. října 1160, Řevnice

 603 218 992    geffertova@fyzioterapie-rg.cz

www.fyzioterapie-rg.cz

NOVINK A!
Lymfatická masáž
Zprůchodní lymfatický systém 
a rozproudí lymfu (mízu)

Jak pomáhá?
• čistí organismus a zlepšuje naši 

obranyschopnost
• zmírňuje otoky při pooperační 

a poúrazové regeneraci, odvádí vodu 
z těla 

• je prevencí křečových žil a unavených 
nohou

• zlepšuje elasticitu kůže, vyhlazuje 
vrásky a odstraňuje celulitidu

• usnadňuje a urychluje hubnutí, 
zlepšuje metabolismus 

• relaxuje tělo, snižuje celkovou únavu 
a dodává životní energii 
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Přijdte si k nám posedět

a naplno vychutnat naší

SVATOMARTINSKOU 

HUSIČKU

VOLEJTE:   737  804  599

 Hospůdka Stará BÁRKA

www.starabarka.cz

Od  8. do 11. listopadu  

pro Vás máme připravené 

vyladěné svatomartinské menu.

Hlavním chodem je samozřejmě 

do zlatova pečená husička s  knedlíkem, 

červeným a  bílým zelím.

Jako předkrm naše oblíbená paštika  

z  husích jatýrek a  husí kaldoun s  droby  

a  játrovými knedlíčky.

Samozřejmostí je i  mladé  

svatomartinské víno.

Těšíme se na Vás

VEŠKERÝ SORTIMENT
l oříšky

l sušené ovoce
l čokoládové dobroty

l cukrovinky
Těšíme se na vás

Velkotržnice Lipence – hala č. 11
K Radotínu 492, 156 00, Praha 5

 773 988 989 NAJDETE NÁS ZDE

M O N T Á Ž E - S E R V I S - R E V I Z E 

OBERMAN
ALARMS

Pavel Oberman
Čs. armády 229/29, Řevnice

) 603 410 571
info@oberman.cz

www.oberman.cz

zabezpečovací zařízení
JABLOTRON, PARADOX

kamerové systémy 
regulace vytápění

automatizace, ovládání

prodejpalivovehodreva.euprodejpalivovehodreva.eu
777 264 266

PAVEL KISLING
PODBRDY 68

  palivové dřevo
štípané i v polenech
 dřevěné brikety
  přírodní ekologické 
podpalovače
 dřevní štěpka
 zahradní kompost
  mulčování zahrad a příkopů
   likvidace náletových dřevin

PALIVOVÉ DŘEVOPALIVOVÉ DŘEVO

ZEMNÍ PRÁCE
základové pasy, bazény, jímky, 

dešťové svody, chodníky

Michal Beran
Všenory

tel.: 774 973 575
www.zemniprace-beran.cz



dobnet  11/2024

INZERCE — 23

V čem je vaše lékárna jedinečná?
Jsme neřetězcová lékárna se stálými za-
městnanci z naší rodiny a blízkého okolí 
z  Poberouní. Umožňuje nám to věno-
vat našim pacientům individuální péči 
a  osobní přístup. Snažíme se nebýt jen 
„obchod s léky“, ale plnohodnotné zdra-
votnické zařízení, odkud odejdete s dob-
rou radou.

Jak u vás fungují akční nabídky?
Asi mi potvrdíte, že v dnešní době máte 
na  akční nabídku právo jen při založe-
ní klientské karty. U  nás je máme pro 
všechny! Naše zákaznická karta navíc 
poskytuje další výhody, vyšší slevu z do-
platku, z  každého uhrazeného nákupu 
se vám ukládají peníze na osobní bonus 
konto. Tyto částky vám můžeme při dal-
ším nákupu odečíst.

Takže pokud budu mít na bonusovém 
kontě z jednotlivých nákupů 
naspořenou například částku 

v hodnotě určitého produktu, 
dostanu ho „zdarma“?
Ano, přesně tak.

Vyplatí se mi chodit do stejné 
lékárny? Proč?
Pokud pravidelně navštěvujete jednu lé-
kárnu, skladové zásoby se nastaví podle 
potřeby a  nestává se, že léky objednávají 
dodatečně a  vy musíte přijít znovu. Dal-
ší obrovskou výhodou je, že lékárník má 
možnost vás poznat a v budoucnu vám lépe 
poradí s výběrem dalších léčivých příprav-
ků, snáze zkontroluje možné lékové dupli-
city, interakce a jiné lékové problémy.

Na svém webu uvádíte, že jste 
rodinná lékárna. Znamená to, že u vás 
pracuje skutečně jen rodina, nebo jde 
o menší kolektiv farmaceutů a z toho 
plynoucí rodinnou atmosféru?
Jsme menší kolektiv, který se od našeho za-
ložení prakticky nezměnil, takže tu jedno-
značně panuje spíše rodinná atmosféra. 

Ale zároveň tu opravdu část rodiny pra-
cuje a doufáme, že láska k farmacii bude 
pokračovat i ve třetí generaci.

Co nového aktuálně pro své 
zákazníky připravujete?
Rádi bychom jim nabídli možnost spojit 
se s námi na našem webu lekarnalety.cz, 
kde si mohou nechat připravit svůj E-re-
cept dopředu. Nebudou tak ztrácet čas 
zjišťováním dostupnosti léku. Jen si ho 
vyzvednou. Plánujeme i  pořádání be-
sedy na  téma Nachlazení – nutné zlo? 
v  rámci projektu Lékárnice maminky. 
Nejen o této, ale i o dalších akcích bude-
me informovat na našem facebookovém 
profilu (viz níže) a webových stránkách.

Čekají vás nějaké výzvy?
Ano. Tou největší je zvyšující se konku-
rence velkořetězcových lékáren. Proto se 
snažíme nabízet vždy něco navíc. Nejlépe 
se nám osvědčil zmiňovaný osobní pří-
stup. Klienti si ho velmi cení. Snažíme se 
také držet krok v  konkurenceschopných 
cenách. Jen je třeba si uvědomit, že ceny 
léků hrazených ze zdravotního pojištění 
jsou regulované státem, většinou se příliš 
neliší a ani nemohou. Akční nabídky jsou 
v  některých případech pro nás, lokální 
rodinnou lékárnu, těžko dosažitelné. Ale 
z jakýchkoliv odvětví podnikání víme, že 
když se někde ubere, jinde se musí přidat.

Co konkrétně znamená osobní 
přístup? S čím vším mi může váš 
farmaceut pomoci?
Zejména s  výběrem vhodného léku. In-
dividuálně s  tím, že vždy automaticky 
zkontroluje možné interakce, jak jsme už 
zmiňovali. U léčiv na předpis můžeme na-
jít alternativu s nižším doplatkem, i když 
standardně nikomu léky nezaměňujeme. 
Předcházíme tím nežádoucím účinkům. 
Rádi a odborně pomůžeme i v sortimentu 
volně prodejných léků, internet a sociál-
ní sítě jsou plné informací, v nichž se dá 
stěží vyznat. Ušetříme vám tím čas! A po-
můžeme odborně, rychle a efektivně.

 

 Lékárna U Sv. Anežky v OC Lety
 Pražská 559 Lety, 252 29

 603 188 833    info@lekarnalety.cz
 lekarnalety.cz    lekarnalety

Lékárna U Sv. Anežky v Letech: 
váš osobní rádce pro zdraví
Rodinné lékárny na mnoha místech mizejí. A je to 
škoda. Protože kde jinde dostanete radu šitou na míru? 
Mají na vás čas a mohou váš stav posoudit celistvě. 
Navíc si hlídají zásobu medikace, vědí totiž, co region 
potřebuje. Naštěstí v Letech jedna taková lékárna je 
a brzy oslaví osm let fungování. Kam se za tu dobu 
posunula i novinky do budoucna nám prozradili její 
majitelé, rodina Vávrova a Procházkova.
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• ELEKTROKOLA
• KOLA

horská
 trekingová
 silniční
 dětská
• KOLOBĚŽKY
• KVALITNÍ   

SERVIS
 perfektní 

předprodejní
 příprava kol

OTEVÍRACÍ  DOBA

pondělí až pátek 8-18 h.
 info@kola-sport.cz      257 721 313

 Komenského 92, Řevnice
www.kola-sport.cz

VYUŽIJTE VOLNĚJŠÍ 

KAPACITU SERVISU.

PŘIPRAVTE SVÉ KOLO 

NA JARO JIŽ NYNÍ.

Prodej zlatých
a stříbrných šperků

Prodej snubních
a zásnubních prstenů

Zlatnické opravy

Výkup zlata

Výměna baterií v hodinkách

Mníšecká 1060, Řevnice (budova České pošty)

737 569 876

Mníšecká 1060, Řevnice (budova České pošty)

Zuzana Železná
Certifikovaná makléřka

T 739 000 160
E zuzana.zelezna@re-max.cz

Lukáš Hrubý
Majitel kanceláře a makléř

T 739 899 990
E lukas.hruby@re-max.cz

Dan Richter
Certifikovaný makléř

T 604 845 638
E dan.richter@re-max.cz

www.remax-allup.cz

REALITNÍ KANCELÁŘ
PRODEJE A PRONÁJMY

Otevírací doba:
po – pá 10 – 15 hod.
nebo dle dohody

Pražská 454, 252 29 Lety

Spolehlivě 
a bezpečně

DOMŮ BYTŮ POZEMKŮ

 
 603 578 032

w
w

w
.kam

narstvibarnabas.cz

KOMPLETNÍ SERVIS
OKEN A DVEŘÍ

(PVC, ALU, EURO)

ZAJISTÍME:

seřízení, promazání,  
pozáruční opravy

výměny vadných skel,  
kování i těsnění

technické návrhy 
zabezpečení

opravy elektrických zámků

Tomáš Havlíček Černošice

 725 711 661
www.servis-oken.eu

VÁNOCE 2024
Penzion U tuláka s.r.o. nabízí k objednání

DOMÁCÍ CUKROVÍ 
RUČNĚ VYRÁBĚNÉ

v mixu 15 druhů: 890 Kč/kg

Objednávky: 733 738 825, info@penzionutulaka.cz
Penzion U tuláka, Randova 957 Dobřichovice, paní Švábová
Důležité: Pokud budete mít zájem o cukroví, prosím o kontaktování nejpozději do 15. 11. 

z důvodu zajištění potřebného množství surovin. Děkujeme za vaše objednávky.
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Los Českého poháru do  18 let přisoudil 
SVBC skupinu v  Újezdu u  Brna. Ta se 
zamotala a po dvou výhrách 2:0 a jedné 
porážce 0:2 musely volejbalistky středo-
českého celku v  posledním duelu pora-
zit tým Junior Brno-Líšeň, aby se dostaly 
do první osmičky. Po ztraceném prvním 
setu srovnaly ve  druhé sadě skóre, ale 
tiebreak se pro ně nevyvíjel dobře. Pro-
hrávaly 2:9 a 9:13. Jenže pak se nadechly 
k obratu a zvítězily 15:13, čímž vyhrály 
skupinu a zajistily si postup.

Áčko starších žákyň se prosadilo 
ve  druhé výkonnostní skupině kraj-

ského přeboru. S  bilancí sedmi výher 
a  dvou porážek obsadilo druhou příč-
ku a s přehledem postoupilo do nejvyš-
ší skupiny, jež mu v  kvalifikaci těsně 
unikla. Od 17. listopadu do Vánoc se tak 
utká s těmi nejlepšími týmy ze středních 
Čech. Nezkušené béčko na závěr tohoto 
kola slavilo první výhru, když porazilo 
2:1 na sety tým Králův Dvůr B.

Extraligový celek do 18 let má v základ-
ní skupině na kontě zatím šest výher a dvě 

porážky a těsně před polovinou první fáze 
soutěže se drží na třetí příčce. Po sloučení 
s  východní částí soutěže by znamenala 
postup do skupiny o 1. až 6. místo. Prak-
ticky stejný kádr působí i ve druhé lize ka-
tegorie do 20 let, kde skupinu vede. Z osmi 
zápasů prohrál jen jediný s Jirkovem.

Neporažený je po šesti kolech nejstarší 
tým SVBC hrající druhou ligu žen. Se se-
dmnácti body z osmnácti možných vede 
skupinu A. kab

Volejbalistky vydřely nejlepší skupinu Českého poháru
Kadetky volejbalového SVBC 
si v dramatické kvalifikaci 
Českého poháru zajistily účast 
v nejsilnější skupině. Dařilo 
se také starším žákyním 
letovského klubu, který 
postoupil mezi deset top 
družstev Středočeského kraje. 
Extraligový tým hraje úspěšně 
v nejvyšší soutěži do 18 let 
i ve druhé lize do 20 let. Bez 
porážky jsou zatím ženy.

Basketbalisté Wolves Radotín zápasí 
druhou sezonu v první lize. Po loňském 
premiérovém ročníku v  soutěži, kdy se 
pohybovali uprostřed tabulky, chtějí 
hrát o  nejvyšší příčky. A  protože jejich 
domácí palubovkou je mokropeská hala 
Věry Čáslavské, máte šanci zažívat špič-
kovou hru.

Adam Peřinka, šéf Basketbalové aka-
demie Radotín, pod niž spadá A  tým 
mužů, komentuje počátek dalších soubo-
jů takto: „Udrželi jsme trenérský tandem 
Jan Slowiak a Karel Vlasák, což považuji 
za  velmi důležité. Zároveň jsme spustili 

spolupráci se špičkovým týmem nejvyš-
ší soutěže BK Armex Děčín, jehož trojice 
hráčů u  nás bude hostovat. Další spolu-
práci máme s pražskou Slavií.“

K velkým posilám z Děčína patří roze-
hrávač Tadeáš Slowiak, syn trenéra ra-
dotínského klubu. V červenci byl jedním 
z pilířů českého národního týmu do 20 let 
na  mistrovství Evropy. Kádr mimo jiné 
posílil také osmnáctiletý pivot David Ne-
jezchleb, člen širšího kádru reprezentace 
U18. Do  Radotína přišel tento 203 centi-
metrů vysoký hráč ze Slavie Praha, z nej-
vyšší české soutěže Kooperativa NBL.

Sokol Lety v říjnu pořádal župní přebo-
ry dětí a mládeže v tenise. Do letovského 
areálu si našlo cestu zhruba 80 chlapců 
a děvčat. Soutěžili v sedmi věkových ka-
tegoriích dle výkonnosti.

I  přes nepřívětivé počasí prokázali 
hráči bojovnou náladu a  úžasné výko-
ny. „Nejen vítězům, ale i ostatním účast-

níkům patří velká poklona a  pochvala! 
Poděkování letí i rodičům a prarodičům, 
kteří dětem vytvořili nesmírně příjemnou 
a pohodovou náladu. Nejen tím, že napekli 
dobroty, ale především milým přístupem 
a respektem ke všem dětem a organizáto-
rům,“ ocenili organizátoři po soutěži ty, 
bez nichž by to nešlo. 

A kdo stanul na nejvyšším stupni? Ví-
tězové v jednotlivých kategoriích: žáci 
A: Miky Zuda, žáci B: Míša Linhart, žá-
kyně A: Áma Korbelářová, žákyně B: 
Domča Altmannová, přípravka dívek: 
Róza Korbelářová, přípravka chlapců: 
Štěpa Dostál, minitenis: Honzík Bou-
zek.
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Wolves posílili a opět bojují o přímý postup do skupiny

Mladí tenisté bojovali se soupeři i s počasím
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  Lety, Pražská 454 (budova tenisové haly)      774 310 296
 automotodetailing@seznam.cz                  AutoMotoDetailing

otevírací doba
po–so	8–18
neděle po dohodě

NEJLEPŠÍ ČAS NA ČIŠTĚNÍ 
A TEPOVÁNÍ INTERIÉRU
AUTO	VÁM	VRÁTÍME	VYVONĚNÉ	A SUCHÉ

in
zerce

Milostná soška Panny Marie 
Škapulířové z Makové hory 
je přibližně 55 cm vysoké 
dílo z hruškového dřeva. 
Z bezpečnostních důvodů je 
ukryta v depozitáři, zatímco 
na Makové hoře se od roku 2003 
nachází její kopie. Jak již samotný 
název prozrazuje, kult Panny 
Marie Škapulířové je neoddělitelně 
spjat s tzv. škapulířem. O výsadu 
vlastnit a nosit škapulíř byl mezi 
věřícími velký zájem, jelikož se 
věřilo, že jeho držitel se po smrti 
vyhne dlouhým 
mukám v očistci. 
Na mnoha 
místech kvůli 
tomu vznikala 
škapulířová 
bratrstva, stejně 
jako na Makové 
hoře.

Barokní perla 
středního Povltaví
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Originál jako od Santiniho
Řešení chrámu je natolik osobité, že ně-
které badatele svádělo označit ho za dílo 
Jana Blažeje Santiniho-Aichla. Autorem 
kostela sv. Jana Křtitele na Makové hoře 
je ale ve  skutečnosti architekt Carlo 
Antonio Canevalle, který projektoval 
například kostel sv. Jana Nepomuckého 
v  Rožmitále pod Třemšínem či poutní 
chrám sv. Mikuláše ve  Vraclavi u  Vy-
sokého Mýta. Stavba na  Makové hoře 
probíhala na  objednávku Jana Felixe 
Chanovského-Kraselovského z  Dlouhé 
Vsi, jehož erb dodnes zdobí průčelí kos-
tela. K benedikci skvostné budovy došlo 
24. června 1720.

O karmelitánech a jejich 
klášteře
Badatelé stále diskutují o zdejší přítom-
nosti karmelitánů a jejich pokusu o zalo-
žení kláštera. Starší literatura uvádí, že 
s malým klášterem bylo na Makové hoře 
počítáno již při stavbě kostela a po jeho 
posvěcení se zde usadili dva mniši. Ko-
nec budování a odchod karmelitánů pak 
bývá tradičně spojován s  nedostateč-
ným hmotným zajištěním po smrti sta-
vebníka v roce 1730. 

Nejnovější historické výzkumy ovšem 
celou kapitolu o  karmelitánech na  Ma-
kové hoře zavrhují. Jediným příspěv-
kem řádu byl prý souhlas se založením 
škapulířového bratrstva Panny Marie 
na hoře Karmel v květnu roku 1722. Nut-
no podotknout, že spojení Makové hory 
s karmelitány evokuje již sám kultovní 
předmět: milostná soška Panny Marie 

Škapulířové. Jak a kdy se sem toto umě-
lecké dílo dostalo, však dodnes není zná-
mo. S poetickou nadsázkou můžeme říci, 
že podobně, jako se vzácná perla ukrý-
vá v  lastuře, v  současnosti obklopuje 
skvostnou svatyni celá řada nezodpově-
zených otázek. 

Třeba na některou z nich najdete odpo-
věď, když na místo se vydáte. Podle chuti 
a počasí můžete výlet spojit s vycházkou 
do okolí. Je krásně zbarvený podzim, je 
na co se dívat.  Text a foto: Michal Bařinka

Maková hora nad obcí Smolotely patří mezi 
nejmalebnější místa Benešovské pahorkatiny. 
Návštěvníky zblízka i zdaleka sem láká nejen výhled 
do kraje, ale především působivá barokní svatyně.

Barokní perla 
středního Povltaví

777 659 546777 659 546  www.drevo-dolezal.cz

...metry, naštípaná polínka nebo
VÁLCOVÉ BRIKETY až k vám domů!

...trámy, fošny, prkna, latě 
z vlastní pily

PALIVOVÉ
KRBOVÉ
STAVEBNÍ
TRUHLÁŘSKÉ

DŘEVO

Karlštejnská 44, Roblín

Po-Pá 8-16:30
nebo po telefonické domluvě

VETERINÁRNÍ ORDINACE
MVDr. Tereza Lázničková (Sophová)

Prevence, diagnostika a léčba nemocí psů, koček 
a drobných savců v domácím prostředí nebo 
v moderně vybavené ordinaci v Řevnicích.

Ordinační hodiny:

PO, ST  14 –19  |  ÚT, PÁ 14 – 17  |  ČT  9 – 12   |  SO  po dohodě
Mimo ordinační hodiny probíhají operace a výjezdy k pacientům.

tel.: 607 106 741 tereza.laznickova@email.cz
Dvořákova 486, Řevnice www.tervet.cz

NOVĚ MOŽNOST ONLINE REZERVACE
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Listopad je v  Jednom stromě měsícem 
spojeným s tématem pomoci a příchodu 
adventu a  zároveň obdobím besed pro 
nové zájemce o základní školu. Obvyklá 
setkání pro veřejnost pořádáme odděle-
ně pro 1. a 2. stupeň. A protože jsou oba 
oddělené jak místem, tak režimem fun-
gování, stojí za to je představit. 

První stupeň ZŠ Na  dvorečku sídlí 
v Černošicích v Karlštejnské ulici neda-
leko nádraží. Tvoří ho pět ročníků v pěti 
třídách. V  letošním roce do něj dochází 
74 žáků, což je plná kapacita. Ve třídách 
je maximálně 16 dětí. V týdnu se potká-
vají nejen se svým třídním pedagogem, 
ale i s učitelem angličtiny. Je zde rozšíře-
ná výuka anglického jazyka, od 1. třídy 
mají děti až šest hodin týdně. 

Učíme se od 8:45 do 14:00 ve třech blo-
cích. Mezi nimi je 45minutová přestávka 

na  proběhnutí, hraní a  odpočinek. Sou-
částí našeho vzdělávání je častá výuka 
v terénu, výjezdní pobytové akce a spo-
lečné slavnosti. Neznámkujeme, hodno-
tíme slovně, věnujeme se individuálním 
potřebám dětí, což nám krásně umožňují 
menší skupiny ve  třídách. Děti přijímá-
me v době zápisu, který je každý rok dle 
školského zákona v některém z termínů 
prvních 14 dní v  dubnu. Přesné datum 
stanovíme 30 dní před zápisem a zveřej-
níme na webu školy.

Zvláštní důraz na přijímací 
zkoušky na střední školy
Druhý stupeň komunitní školy Jeden 
strom najdete v  mokropeské Topolské 
ulici. Na rozdíl od 1. stupně není zapsa-
ný v rejstříku škol a funguje na principu 
komunitní skupiny dětí v  režimu indi-

viduálního vzdělávání. Co to znamená? 
Chlapci a děvčata jsou zapsaní v kmeno-
vé škole, ale vzdělávají se u nás. Ověřo-
vání vědomostí probíhá průběžně v naší 
škole s pedagogy, které děti znají a které 
garantuje pracovník kmenové školy. 

Rovněž na 2. stupni se chlapci a děvča-
ta učí v menších, maximálně 14členných 
skupinách po  jednotlivých ročnících. 
V  současné době sem chodí celkem 42 
žáků. Výuka probíhá v  běžných před-
mětech vyučovaných kvalifikovanými 
pedagogy, každý den od 8:30 do 14:00 až 
15:30. A také zde mají děti nadstandardní 
počet hodin angličtiny plus v 9. ročníku 
i  matematiky a  češtiny, aby byly dobře 
připraveny na přijímací zkoušky. Do této 
školy přijímáme žáky průběžně po  celý 
školní rok na  základě vyplnění online 
přihlášky na  webu.jedenstrom.cz, spo-
lečného setkání a podpisu smlouvy. 

Přístup k  dětem je na  obou stupních 
našich škol stejný. Klademe důraz na zís-
kání pracovních návyků, vlastní odpo-
vědnost za  vzdělávání i  na  rozvoj soci-
álních dovedností a kritického myšlení. 
V neposlední řadě je důležité zmínit, že 
se jedná o  školy soukromé, kde se hra-
dí školné. Jeho výši naleznete taktéž 
na webu jedenstrom.cz.

Pokud chcete vědět více, přijďte 
za námi na listopadové besedy. Rádi zod-
povíme vaše dotazy. 
 Alena Laláková, ředitelka ZŠ a LMŠ Na dvorečku

Jak to chodí ve školách Jednoho stromu

www.jedenstrom.cz

Volná pracovní místa
Asistent/ka pedagoga do LMŠ
2 dny v týdnu (středa, čtvrtek)
 Volejte 777 258 450.
CV zasílejte na reditelka@jedenstrom.cz.

Zveme
Beseda pro zájemce o 1. třídu 
v ZŠ Na dvorečku 6. 11. 17:00

Kde: ZŠ Na dvorečku, Karlštejnská 253, 
Černošice (není nutné se přihlašovat)

Beseda pro zájemce o 2. stupeň 
Komunitní školy 26. 11. 17:00

Kde: Komunitní centrum Jeden strom, Topolská 
2036, Mokropsy (není nutné se přihlašovat) 



dobnet  11/2024

HISTORIE — 29

Zdeněk Miler se narodil 21. 2. 1921 
v  Kladně. Po  absolvování Státní grafic-
ké škole v  Praze byl v  roce 1938 přijat 
na  UMPRUM. Další studium přeruši-
la válka. Když byly 17. listopadu 1939 
všechny vysoké školy uzavřeny, začal 
pracovat na  pozici animátora ve  zlín-
ských filmových ateliérech. Po  skonče-
ní války se vrátil do  Prahy a  nastoupil 
jako animátor, výtvarník, scenárista 
a režisér v barrandovském studiu Bratři 
v triku, kde pracoval pod vedením Jiřího 
Trnky. Mimochodem je i  autorem zná-
mého loga tří kudrnáčů v námořnických 
tričkách.

Vtipný zrod pohádkového 
fenoménu
S  bratry Richardem a  Zbyňkem Bláho-
vými natočil loutkovou reklamu na léky 
Červená Karkulka a  v  roku 1948 svůj 
první kreslený snímek O milionáři, kte-
rý ukradl slunce. Další Milerův film měl 
dětem vysvětlit technologii průmyslové 
výroby látek. Psal se rok 1954. Původní 
předloha plná technologických postu-
pů a strojů se mu nezamlouvala. Hledal 
odlehčenější a  dětem srozumitelnější 
verzi se zvířecí figurkou. Z té doby kolu-
je historka, jak při své procházce lesem 
u Kladna zakopl o krtinec a jedna z nej-
oblíbenějších dětských postaviček byla 

na  světě. Krtek byl totiž jedním z  mála 
zvířat, jež se dosud neobjevila v pohád-
kách Walta Disneyho. Dva roky trvalo, 
než v televizi odvysílali snímek Jak Krtek 
ke kalhotkám přišel. Vzápětí byl oceněn 
na  filmových festivalech v  Benátkách 
a Montevideu. Postupně přibývaly další 
díly, nakonec jich vzniklo přes padesát.

Další dětští kamarádi
Kromě Krtka vytvořil Zdeněk Miler také 
hlavní hrdiny pohádek O  kohoutkovi 
a  slepičce, Zvědavé štěňátko, Kuba Ku-
bikula a další. S manželkou, zdravotnicí 
a  malířkou Emilií, měl dcery Kateřinu 
a  Barboru, jejichž dětské hlasy použil 
pro zvukové projevy krtka a jeho kama-
rádů. Když onemocněl boreliózou, léčil 
se v nedalekém sanatoriu v Nové Vsi pod 
Pleší, kde také 30. listopadu 2011 ve věku 
90 let zemřel.

V Kladenském zámku jeho tvorbu při-
pomíná stálá expozice. Další stálá vý-
stava o  legendárním Krtečkovi je nově 
k vidění na zámku Dobříš. Je plná inter-
aktivních prvků: děti si mohou sednout 
za  volant krtečkova autíčka, vzlétnout 
balonem nebo spolu s  myškou chytat 
rybky. Dozvědí se více o  životě umělce 
a prohlédnou si originální skici obrázků.

Odkud se vzal známý vodník
Galerie Emilie a Zdeňka Milerových bude 
na jaře znovu přístupná ve zrekonstruo-
vané zámecké oranžerii obklopené krás-
ným francouzským a anglickým parkem. 
A právě ty se staly rodištěm další známé 
postavy z  Večerníčků: vodníka Česílka. 
Když komunisté po  válce zámek původ-
ním majitelům zabavili, začal sloužit pro 
účely Českého literárního fondu jako pra-
covní a  rekreační zařízení, tzv. Domov 
spisovatelů. Literární umělci zde bydleli 
v pokojích přidělených na základě pouka-
zu. Délka pobytu se většinou pohybovala 
od jednoho týdne do několika měsíců. 

V  60. letech sem často jezdil i  „otec“ 
pohádkových postav, jako jsou Křemílek 
a Vochomůrka, maková panenka, motýl 
Emanuel či loupežník Rumcajs, spisova-
tel Václav Čtvrtek. V  roce 1964 při čas-
tých oblíbených procházkách i rybaření 
prý poprvé objevil námět k  příběhům 
o  vodníku Česílkovi. Dobříšské parky 
mu učarovaly. Sám říkával, jak u potoků 
a  rybníčků vídá všechny víly a  vodní-
ky ze svých pohádek. Inspiraci tu našel 
i pro svého Rumcajse. Příběh je sice za-
sazen do  Jičína, spoustu detailů z  lesa 
Řáholce si prý ale Václav Čtvrtek vymýš-
lel na základě scenerií v dobříšském an-
glickém parku. Text a foto: Pavla Nováčková

Za Krtečkem a Česílkem na Dobříš
Před sedmdesáti lety se v hlavě režiséra 
a výtvarníka Zdeňka Milera zrodil oblíbený Krteček. 
A před šedesáti lety vdechl Václav Čtvrtek život 
vodníku Česílkovi. Obě večerníčkové postavičky 
přitom spojuje nedaleký zámek Dobříš.
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Ochutnejte pokrmy 
oslavující naši krásnou 
krajinu. Farm to table ... 
(pokračování v tajence).
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Vyluštěnou tajenku zasílejte na adresu krizovka@dobnet.cz nebo na adresu DOBNET, z. s., Palackého 27, 252 29 Dobřichovice, a to nejpozději 
do 20. listopadu 2024. Prosíme luštitele, aby při zasílání řešení uvedli také svoji poštovní adresu a telefon. Výherce včas kontaktujeme.

Výherce získá poukaz v hodnotě 1 500 Kč do restaurace Restovna, Jíloviště.
Vylosovaným výhercem křížovky z říjnového vydání je Maxmilián Vacík, Svinaře-Lhotka. 
Získává poukaz na nákup v zahradnickém centru Conica, OC Lety. Blahopřejeme.

Správná tajenka z minulého čísla: … přijďte nahlédnout, co nového.
Cenu si, prosím, vyzvedněte do 30 dnů od data vydání měsíčníku DOBNET č. 11/2024, jinak cena propadá. Děkujeme. Křížovku připravil Pavel Havlíček

Výherní křížovka s tajenkou
Soutěž o voucher v hodnotě 1 500 Kč do restaurace

Pražská 260 | Jíloviště

www.restovna.cz
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FEMAT Radotín s.r.o., Výpadová 2313, 153 00 Praha
Tel.: 603 588 675, www.femat.cz

Váš autorizovaný servisní partner Škoda:

Ať vás zima 
nezaskočí

Připravte svůj vůz na zimní sezónu 

jen za     449 Kč

Využijte zimní servisní prohlídku včetně diagnostiky a kontroly podvozku,
náplní či stavu akumulátoru. Objednejte se ještě dnes online nebo telefonicky. 

Akce platí od 1. 10. do 30. 11. 2024.

Tomáš Hnátnický
Podbrdské kamnářství
Člen Cechu kamnářů ČR

 +420 777 110 888
 tomashnatnicky@seznam.cz

www.podbrdskekamnarstvi.cz

STAVBY A REKONSTRUKCE
krbů, kamen, sporáků, grilů
vložkování a frézování komínů



www.idobnet.cz

+ Televize
+	Servis	počítačů 
a	notebooků

+	Poradenství 
+	Inteligentní	zvonky
+ Připravujeme
 + Správa domácí sítě 
 + DOBNET Security

Na optice 
   až 2 GbpsRychlý 

internet 

Váš dobrý soused

DOBNET, z. s., Palackého 27, Dobřichovice
 277 001 111   dobnet.cz  | dobnet.cz


